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Cyklopouť ve stopách sv. Vojtěcha   6
V týdnu od 20. – 27. července se padesátka zkušených orelských cyklistů 
vypravila do Německa objevovat krásy národního parku Harz.
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FICEP camp, FICEP/FISEC hry  10
I v letošním roce zástupci Orla vyrazili do zahraničí. Jedna skupina zamířila 
do Bukureště poměřit síly ve volejbale, futsalu i atletice. Druhá skupina se 
vydala do Francie. Okusili i atmosféru olympijských her.

Orel vychovává  
osobnosti
Jak předáváme křesťanské hodnoty? Ta se nedají 
uchovat v knihovně ani v mražáku či na dálko-
vém uložišti dat. Ty existují, pokud se žije evan-
gelium. Někteří je nazývají ctnostmi v akci. Jsou 
to prožívané ctnosti, které nejlépe procvičujeme, 
když bereme Ježíšovo slovo vážně a snažíme se 
podle něho žít. Uveďme několik příkladů.
Chceme se naučit svobodě? Ježíš řekl: Když vy-
trváte v mém slovu, budete opravdu mými učed-
níky. Poznáte pravdu, a pravda vás osvobodí 
(Jan 8,31-32). Když vás Syn osvobodí, budete 
skutečně svobodní (Jan 8,36). Kdo má v sobě 
Boží řád, nepotřebuje vnější mantinely, nepro-
padne otroctví závislostí, dozraje i ke svobodě 
od sebe samého.
Chceme vychovat člověka cílevědomého, kte-
rý ví, kam směřuje a umí se správně rozhodo-
vat? Procvičujme Ježíšovo: Hledejte nejprve 
Boží království, a to všechno vám bude přidáno  
(Mt 6,33). I když můžeme udělat chybu či v živo-
tě zabloudit, nestaneme se tuláky, ale zůstane-
me poutníky, kteří mají svůj cíl a směřují k nebes-
kému domovu.
Vychováváme ke zdravému životnímu stylu? 
Mysleme nejen na tělo, ale i na duši a ducha. 
Špatná psychika může ovlivnit zdraví těla, ale 
duchovní zdraví ovlivňuje zdraví psychické i tě-
lesné, například špatné svědomí může výčitkami 
ničit psychiku a mít dopad i na tělesné zdraví. 
Naopak radost z Boha přináší pokoj a životní 
sílu, posiluje zdraví. Jestliže nás svědomí neob-
viňuje, dodá nám to radostné důvěry v Boha 
(1Jan 3,21). Proto je nutné nejen jednat čest-
ně, ale taky umět litovat, když uděláme chybu, 
a prosit o odpuštění. Kdykoli se postavíte k mod-
litbě, odpouštějte, máte-li co proti komu, aby 
i vám odpustil váš nebeský Otec vaše poklesky 
(Mk 11,25). Co Bůh odpustí, už není. Tak i já, co 
odpustím, už nevzpomínám, jinak bych škodil na 
zdraví sobě a narušoval společenství.
Ježíš je nejlepším učitelem orelských vycho- 
vatelů.  +JAN GRAUBNER
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Orel z Troubelic vyrazil do Paříže!  41
Přesně 15. 7. náš dobrodruh vyrazil na kole do Paříže a následně přes jižní 
Evropu a Balkán zpět k nám do Troubelic. Cílem cesty je prostřednictvím 
Konta bariéry pomoci Honzíkovi z Lazců a vybrat peníze na nákladné re-
habilitace. 

Orelská sportovkyně roku – Lenka Jančaříková 20
Rozhovor s běžkyní, která se účastní závodů v rámci Orelské běžecké 
ligy i jiných běhů. Na Svatém Hostýně převzala od starosty Orla ocenění  
za reprezentaci Orla.

ThDr. Rudolf Šetina 24

Kněz, profesor náboženství, skladatel. V roce 1922 složil hudební dopro-
vod ke všem prostným cvičením pro Orelský slet v Brně, zazněly tam jeho 
„Sletové fanfáry“ a především pochod „Vzhůru, Orle slovanský“, jež se stal 
orelskou hymnou. 

PŘIJALI DO KLÁŠTERA 
PROVAZOCHODCE...
Neuměl latinsky, neznal modlitby, nevěděl 
jak se přidat. Až všichni odešli, natáhl před 
oltářem lano a předvedl vrcholné číslo. Byl to 
začátek modlitby: Otče náš jenž jsi na NEBE-
SÍCH...
Stojíme na startu orelského poutního běhu 
na Hostýn. Čeká nás 5km s převýšením 422 
metrů. Díváme se vzhůru a připadá nám, že 
cíl je opravdu NA NEBESÍCH. Před námi je tr-
mácení po kamenech, po kořenech, trochu 
blátem, hodně parnem.
Co bychom dali za kus rovinky, co bychom 
dali za kapku vody. Naštěstí je tu kilometr 
3,5 - občerstvovací sta-
nice. Oáza uprostřed 
pouště. Na poslední 
chvíli, abychom vydrželi 
až do finiše. Dobíháme 
k rozhledně. Vidíme, co 
jsme zdolali, ale ještě 
nejsme v nebi. Je pořád 
někde nahoře.
Maria, královna Orlů, se na nás usmívá a učí 
nás pokračování modlitby: Buď vůle tvá jako 
v nebi tak i na zemi... Je to těžké, ale Maria 
nás nenechává jen tak. V ruce drží blesky. 
Rozdává nám je. Dodává energii na další 
běh životem a přimlouvá se za nás. Aby nám 
narostla křídla, abychom vzlétli o kousek 
výš. Předvedli jsme stejnou modlitbu jako 
ten provazochodec v klášteře. Každý z nás 
se modlil tak, jak natrénoval. Mimochodem, 
ten provazochodec se po dvaceti letech stal 
opatem toho kláštera.

STANISLAV JURÁNEK, BĚŽEC
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Papež: Sport je místem 
setkávání a bratrství

Cantate 2024

„Sport  (...)  je  způsob  trávení  volného 
času, který probouzí zájmy a příležitosti 
k setkávání, sbližuje lidi, vytváří společen-
ství, dodává energii spořádanému životu 

V sobotu 1. června přivítaly Luhačovice 
účastníky tradiční přehlídky duchovních 
písní Cantate. Slavnost začala v kostele 
Sv. Rodiny mší svatou, celebrovanou vzác-
ným hostem Mons.  Josefem Nuzíkem. 
Otec arcibiskup přijal pozvání zástupců 
Orla k velké radosti všech, kteří zaplnili 
kostel. Ve své promluvě zdůraznil škod-
livost povrchnosti a nabídl čtyři rady, jak 
jí čelit. Nezapomenout, co nás učili apo-

bez ohledu na úroveň závodění, ducha, 
který se vyznačuje svou čistotou a auten-
ticitou. Jen tak je podle něj možné ucho-
vat podstatu sportovního ducha.
Přijetí tohoto ducha vyžaduje integraci 
sportovní síly a duchovních hodnot, aby 
bylo zajištěno  skutečné vítězství,  kte-
ré nespočívá pouze ve výhře, ale v cestě 
sebepoznání a růstu.
Papež poukázal na  to,  že konference 
zdůrazňuje odpovědnost dospělých  - 
manažerů, trenérů, techniků a sportovců 
– za dodržování etických norem a vytvá-
ření prostředí příznivého pro integrální 
rozvoj dětí a mladých lidí. Jejich svědomí 
založené na lidských hodnotách je roz-
hodující pro vytváření zdravého a for-
mativního sportovního prostředí, které 
zabraňuje  jakémukoli nevýchovnému 
přístupu a  jakékoli  formě zneužívání, 
zejména vůči nezletilým a nejzranitel-
nějším, uvedl.
Závěrem vyzývá, abychom překročili hra-
nice sportu a zamysleli se nad sportem 
mimo sport  tím, že budeme přikládat 
hodnotu etickému, sociálnímu, kulturní-
mu, politickému a duchovnímu rozměru 
sportovního chování a rozpoznáme jeho 
potenciál jako hnací sílu pozitivních spo-
lečenských změn.
(list papeže FRANTIŠKA, Vatican News)

Odpolednímu programu, pořádanému 
pro jistotu pod střechou lázeňské kolo-
nády, překvapivě přálo počasí. Zájemci 
o duchovní písně ocenili potleskem zpěv 
i nadšení všech účinkujících. S  radostí 
sledoval jejich vystoupení i Mons. Josef 
Nuzík, který byl neustále obklopen svými 
příznivci.
Co říci závěrem? Ing. Stanislav Juránek, 
starosta Orla, připomněl, že poprvé se 

a podporuje sny, zejména u mladších ge-
nerací“ uvedl.
Papež se zamýšlí nad tím, jak zásadní je 
zachovat amatérského ducha ve sportu, 

štolové, začínat a končit den modlitbou, 
rozjasnit svůj život láskou k Bohu i bližním 
a s důvěrou očekávat Boží milosrdenství. 
Mši svatou zkrášlili svým zpěvem i hosté 
z Polska a Slovenska, zvláštní uznání patří 
dětem, které se aktivně účastnily mše sva-
té, a jejich chování bylo na vysoké úrovni. 
Orel je organizace, jejímž cílem je rozví-
jet člověka v oblasti sportovní, kulturní 
a duchovní. Na dětech je ten vliv patrný. 

Papež František v poselství pro mezinárodní konferenci 
o sportu a spiritualitě, která se konala v rámci olympijských 
her, znovu vyjádřil své přesvědčení, že ve sportu nikdy nesmí 
chybět amatérský duch, protože zachovává skutečné hodnoty 
sportovní soutěže. Zmínil, že žijeme ve světě, kde sport hraje 
ve společnosti stále větší roli, a disciplína a střídmost sportov-
ců, stejně jako zdravé soutěžení, byly často oceňovány jako 
metafory ctnostného křesťanského života. Sport může být 
provozován nejen jako zábava, ale jako prostředek osobního 
rozvoje a soudržnosti společenství.

Orelský fotbalový balón, podepsaný papežem Františkem v roce 2022
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Na Velehradě jsme se letos 
modlili za „blízkost lidí“

Jak jednoduché je v dnešní době zažít 
blízkost i na dálku? Stačí vzít telefon, za-
volat, poslat video, fotku… Dokážeme 
vytvořit přes sociální sítě skupinu, kde 
můžeme sdílet s ostatními vše, co máme 
na srdci. Můžeme zažít pocit blízkosti 
na dálku! Vytvořit blízkost rodiny i na dál-
ku! Je to velký dar, který můžeme využít 
a spojit se s kýmkoliv! Také máme média 
televizní i rozhlasová, která nám dovolí 
účastnit se nejrůznějších akcí všude po 
světě, i když nám okolnosti nedovolí ces-
tovat.

Cantate v  Luhačovicích konalo v  roce 
1974, tedy před padesáti lety. Od začát-
ku devadesátých let se zde tato přehlídka 
koná každoročně. Pamětníci vědí, že jed-

S hrdostí jsme vykročili v orelských krojích, 
nesli  jsme s sebou prapory a zúčastnili 
se Modlitby za vlast. Náš stánek přilákal 
mnoho zájemců, kterým jsme mohli uká-
zat, že Orel je živý a pulzuje množstvím 
aktivit po celé zemi a mladí lidé nacházejí 
v Orlu své místo.
Byli jsme na setkání lidí dobré vůle. My 
Orlové – lidé dobré vůle. Lidé, kteří nezišt-
ně dávají svůj čas ostatním, společnosti. 
Děkujeme! 

ANNA BUCHTOVÁ, 
KRISTINA HORÁKOVÁ 

Díky za radost červnové soboty a hodně 
zdaru a nadšených účastníků  i diváků 
do dalších let!

ZDENKA PANČOCHOVÁ

„Dny lidí dobré vůle ukazují všem, kolik 
dobra je kolem nás ve společnosti.“ jak 
řekl arcibiskup. J. Nuzík. Jako každoročně 
jsme mohli být součástí. 
Připravili jsme tradiční Fotbalové doved-
nosti, které jako vždy potěšily malé fotba-
listy a fotbalistky! Pod záštitou Antonína 
Panenky se uskutečnil další ročník, kde 
si děti mohly vyzkoušet různé fotbalové 
disciplíny a změřit si síly s ostatními. Akce 
byla plná radosti ze hry a sportovního du-
cha. A. Panenka osobně zhodnotil výkony 
všech účastníků a předal ceny vítězům. 

ním z horlivých organizátorů byl JUDr. Jan 
Haluza, aktivní člen Orla, jehož 110. výro-
čí narození (12. 7. 1914) jsme si nedávno 
připomněli.
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Ve stopách svatého Vojtěcha
Orelští cyklisté zdolávali kopce v německém Harzu   

i cyklisté si zde najdou své trasy. Navští-
vili jsme Magdeburg, metropoli spolkové 
země Sasko-Anhaltsko, dále pozoruhod-
ná historická města Wernigerode nebo 
Quedlinburg s typickou hrázděnou ar-
chitekturou. 

V týdnu od 20. – 27. července se padesát-
ka zkušených orelských cyklistů vypravila 
do pohoří Harz ve středním Německu. 
Nejvyšší horou Harzu je Brocken (1141 
m n. m.), na kterou někteří účastníci vy-
stoupali. Pohoří se rozkládá na hranicích 
několika německých spolkových zemí: 
Saska-Anhaltska, Dolního Saska a Duryn-
ska. Harz má na délku 95 km ve směru 
jihovýchod-severozápad, na šířku 35 km 
a jeho rozloha činí 2000 km². Ve městech 
a vesnicích tohoto pohoří žije asi 600 tisíc 
lidí. V době rozdělení Německa na komu-
nistickou NDR a západní Německo bylo 
pohoří hraničním územím mezi oběma 
státy a bloky. Podobně jako mnoho na-
šich občanů utíkalo z komunistického 
Československa přes  Šumavu do  svo-
bodného světa, řada východních Němců 
zkoušela Harzem uniknout do západního 
Německa. 
Pobývali jsme v turistické ubytovně v lá-
zeňském městě Thale, v soutěsce Bode, 
na  úpatí  samotného  pohoří.  Vstup 
do Harzu  si  vyžádal  poměrně  značné 
stoupání. Poté se však otevřela vlídná kra-
jina, kterou bylo možné pohodlně projet. 
Pohybovali jsme se většinou ve východní 
částí Harzu, v lesích i ve vesnicích. Pohled 
do hlubokých údolí byl fascinující. Národ-
ní park přeje hlavně pěším turistům, ale 

Duchovně byl zájezd zarámován tradicí 
svatého Vojtěcha. Oblast historických 
měst Magdeburg, Wernigerode, Qued-
linburg nebo Querfurt bývala v 10. sto-
letí mocenským centrem Svaté říše řím-
ské pod vládou saské otonské dynastie. 
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Na věhlasné magdeburské církevní škole 
studoval sv. Vojtěch, pozdější druhý praž-
ský biskup, mezi lety 972 – 981 teologii. 
Právě biskup Adalbert Magdeburský vy-
světil našeho zemského patrona Vojtěcha 
na biskupa. Slavný magdeburský Dóm 
a další historická místa, kterými prochá-
zel i náš Slavníkovec, jsme během svého 
pobytu v metropoli spolkové země Sasko-
-Anhaltsko navštívili i my. Podobně jako 
sv. Václav udržoval politické spojenectví 
se saským panovníkem, v duchovní rovině 
byl na Sasko a jeho církev a kulturu orien-
tován sv. Vojtěch. Z města Querfurt po-
cházel svatý Bruno, mučedník, misionář, 
přítel a životopisec sv. Vojtěcha. K této 
zemi máme výrazné historické  vazby, 
které je dobré si uvědomovat a oživovat. 
Radostným zážitkem bylo pro nás setkání 
s místními farníky. V této části Německa 
převažují evangelíci. Jsou zde však také 
katolické  farnosti. A my  jsme měli  to 
štěstí, že v Thale, blízko naší ubytovny, 
se nalézal katolický kostel Nejsvětějšího 
Srdce  Ježíšova. Po domluvě s místním 
farářem jsme zde každý den našeho po-
bytu slavili mši svatou, kterou sloužili naši 
kněží, P. František Král a P. Petr Dujka. Ti 
se snažili co nejvíce jazykově zpřístupnit 
mši svatou německým farníkům, kteří se 
účastnili bohoslužeb spolu s námi. Mno-
ho domácích farníků pocházelo z Čech, 
ze Slezska nebo z Východního Pruska. 
Do této části Německa přišli jako vysídlen-
ci se svými rodinami po 2. světové válce. 
Hovořili jsme s dámami, které se narodily 
v krušnohorském Jáchymově nebo krko-
nošském Vrchlabí, jedna paní pocházela 
ze slezského Opolí. Místní obětavý kněz 
P. Wilhelm Golla je rodákem ze slezské 
Vratislavi (něm. Breslau). Němečtí farní-
ci nás mezi sebe srdečně přijali. Vytvořili 
nám téměř domácí atmosféru. Vyprávěli 
o historii kostela a dalších zajímavostech 
farnosti, města i kraje. Dozvěděli jsme se, 
že katolický kostel byl v protestantském 
městě postaven díky úsilí polských dělní-
ků, kteří sem přicházeli za prací. 
Ze středoněmeckých hor jsme si do vlasti 
odváželi hezké sportovní a kulturní zážit-
ky, stejně jako nová přátelství. Zkušená 
parta cyklistů se potěšila z krás Národ-

dost obtížné, ale  Jožka, Standa a Petr 
vždy vykouzlí krásné místo, které splní 
naše požadavky. Samozřejmostí je pře-
spání, dát nám ráno a večer najíst, zajistit 
prostor pro každodenní ranní mši svatou 
a možnost cyklovýletů v krásném prostře-
dí. Hoši, tleskám vám za všech 13 ročníků.
Letos jsme se vydali do kopcovitého teré-
nu národního parku Harz. Téměř všichni 
se z předchozích ročníků známe a těšíme 
se na společně strávené chvíle. Velkou 

ního parku Harz a připsala si na seznam 
další úspěšnou zahraniční výpravu. 
Svatý Vojtěchu a svatý Bruno, český a sas-
ký patrone, orodujte za nás! 

STANISLAV VEJVAR 
a JOSEF ČASTULÍK, vedoucí výpravy 

Naše cyklovýpravy, za těch 13 let,  jsou 
v něčem stejné a přece stále jiné. Přije-
deme autobusem na jedno místo, kde se 
ubytujeme, což je pro asi šedesátku lidí 
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Sportovní tábor FICEP 2024: 
Nezapomenutelný týden 
v Chartres a Paříži

v cíli automaticky hlásí, kolik ujel… „Dnes 
jsem najel 85 km a nadřel jsem se jako -ů-, 
kdybych z toho aspoň něco měl, všechno 
mě bolí, tolik kopců.“ 
A teď to přišlo. Nápad. Orel má přece cha-
ritativní projekt na podporu nemocného 
Tomáška Nemétha. V hlavě se mi rodí my-
šlenka. Sehnat sponzora a sečíst kilome-
try a proměnit 1 km za 1 Kč. Pak bychom 
všichni měli i hřejivý pocit z vykonaného 
dobrého skutku. Jožka a Petr dostali úkol, 
zjistit od všech najeté kilometry a v tuto 
chvíli již víme, že dobrá věc se podařila. 
Na transparentním účtu přibyla částka 
13.145,- Kč. 

V neděli se účastníci zapojili do různých 
sportovních aktivit, jako je například rug-
by, lukostřelba, nebo populární hra „Cap-
ture the Flag“. 
Pondělí bylo věnováno procházce maleb-
ným centrem Chartres, které nás okouz-
lilo svou atmosférou. Navštívili jsme také 
zdejší gotickou katedrálu, jednu z největ-
ších na světě, a zúčastnili se mše. Poledne 
jsme zakončili piknikem v parku. 
Vrcholným zážitkem tábora byla nejspí-
še pro všechny úterní návštěva Paříže, 
při které  jsme měli možnost zúčastnit 

výhodou našich cest je, že se celá sesta-
va cyklistů každý den tak nějak přirozeně 
rozdělí podle výkonnosti, podle přátel, 
anebo kdo chce jen tak jet sám a vyčistit 
si hlavu. Večery pak probíhají společným 
posezením, sdílením prožitků z cest a ne-
budu lhát – i při nějaké té skleničce. Však 
je nás většina z Valašska a z jihu Moravy. 
Každé ráno jsme vyráželi vstříc novým zá-
žitkům. Naše skupinka se projela i po jed-
né z dvanácti tras Svatojakubské cesty. 
Opět se týden proměnil v dobu, kdy se 
čas měřil počtem najetých kilometrů. Nic 
zvláštního. Každý se rád pochlubí svým 
úspěchem, bez rivality, bez závisti, jen tak 

Tradiční sportovní tábor Ficep, kterého 
se účastnili nejen naši čeští účastníci, ale 
i účastníci z Francie, Německa, Rakouska 
a Rumunska, se toto léto konal ve fran-
couzském městě Chartres na přelomu čer-
vence a srpna od 27. července do 3. srpna. 
První den se po příjezdu všech delegací 
konala slavnostní zahajovací ceremonie, 
při  které  byly  představeny  jednotlivé 
země. 
 Každé ráno se začínalo společnou reflexí, 
kde  jsme si povídali o předchozím dni 
a sdíleli své dojmy. 

Oslovila  jsem  jednatele  firmy  HZB 
spol.s.r.o. Božetěcha Bártu. Jeho firma 
sídlí v Brně, na trhu působí od roku 1995 
a zabývá se výrobou a montáží zimních 
zahrad, žaluzií, střešních oken, bioklima-
tických pergol, hliníkových i plastových 
oken, garážových vrat apod. Na otázku, 
proč se rozhodl nám vyhovět, zazněla 
jednoduchá odpověď: „Nemocným dě-
tem pomohu rád, zvláště v případech, 
kde  to  v  našem  státním  systému  tro-
chu skřípe. Nejde jen o podporu Toma, 
ale i jeho rodiny.“

Závěrem asi není co dodat. Děkujeme 
všem. Za finanční podporu, za našlapané 
kilometry, P. Dujkovi a P. Královi za du-
chovní náplň, Standovi Vejvarovi za za-
jištění  ubytování,  Jožkovi  Častulíkovi 
za zajištění dopravy, zkrátka díky všem, 
kdo nám jakýmkoliv způsobem pomohli 
prožít krásný společný týden. Tak za rok 
v Lucembursku.

MÍLA MACKOVÁ
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se olympijských her. Na stadionu Stade 
de France jsme sledovali ženský zápas 
v rugby sevens, který nás všechny pohl-
til. Atmosféra na stadionu, kde fandilo 
skoro 80 tisíc diváků, byla nezapomenu-
telná. 
Navzdory horkému počasí jsme si Paříž 
užili – ještě před zápasem jsme se prošli 
kolem Eiffelovy věže, Louvru a na chvíli si 
odpočinuli v jedné z útulných pařížských 
kaváren. 
Ve středu jsme strávili den v místním par-
ku u řeky, kde si účastníci nejvíce užili ka-
noistiku. Byli rozděleni do mezinárodních 
skupin, což jim umožnilo lépe se poznat 

na  letiště a po mírném zpoždění  jsme 
se spokojení, ale unavení dostali domů. 
Tento týden byl pro nás všechny úžasným 
a nezapomenutelným zážitkem. Získali 
jsme nové přátele, procvičili angličtinu, 
vyzkoušeli nové aktivity, objevili krásné 
město Chartres a zažili jsme olympiádu. 
A teď už se můžeme všichni těšit na další 
ročník FICEP campu, který se bude konat 
u nás v Česku. 

Vedoucí KÁJA OBDRŽÁLKOVÁ

s kamarády z ostatních zemí. Po sportov-
ním programu jsme se připravovali na Ve-
čer národů, kde jsme předvedli naše nej-
známější sportovce a naučili ostatní tančit 
polku. 
Následující den patřil dobročinnému ba-
zaru, na kterém každá země nabídla své 
tradiční výrobky, jejichž prodejem jsme 
podpořili charitu. Také jsme si vyzkoušeli 
tradiční francouzskou hru pétanque. Ve-
čer zakončila diskotéka, kterou si všichni 
moc užili. 
V pátek jsme se těšili na návštěvu akva-
parku, ale bohužel ne všichni z nás mohli 
dovnitř kvůli příliš dlouhým plaveckým 
šortkám. Situaci však klučičí část naší sku-
piny vyřešila náhradním programem a vše 
tak nakonec dobře dopadlo. Večer jsme 
se všichni společně vydali opět do cent-
ra Chartres a pozorovali jsme světelnou 
show na katedrále, která na nás všechny 
udělala dojem. 
Poslední  den  jsme  zamířili  do  Paříže, 
kde jsme strávili pár hodin, protože jsme 
měli před odletem domů ještě chvíli čas. 
Navštívili  jsme katedrálu Notre-Dame, 
prošli se centrem města, poté se vydali 
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HRY FICEP/FISEC  
Bukurešť – Rumunsko 15.–21. 7. 2024 

FUTSAL
Protože  jsem byl  zároveň  také  jedním 
z trenérů futsalu, zhodnotím futsalový 
turnaj. Pro náš tým nakonec dopadl tro-
chu smolně, neboť jsme se umístili až na  
7. místě z osmi týmů. Do skupinové fáze 
nám byli nalosováni velmi těžcí soupeři, 
a to Rakousko, Portugalsko a Rumunsko 
„A“. Kvalitu soupeřů dokládá mimo jiné 
také  fakt,  že  Rakousko  a  Portugalsko 
(tedy 2 soupeři z naší skupiny) byli násled-
ně účastníky finále, kdy Rakousko zvítězilo 
nejtěsnějším rozdílem 2:1. Nám se bohu-

žel nepodařilo ve skupině vyhrát ani jeden 
zápas (porážky 3:13 s Portugalskem, 3:5 
s Rumunskem a 1:9 s Rakouskem) a čtvr-
tý den her nás tedy čekal tým Maďarska, 
který se umístil ve druhé skupině na třetím 
místě. Po nejlepším výkonu našich kluků 
na turnaji, kdy jsme byli v zápase lepším, 
ale bohužel méně produktivním týmem, 
jsme prohráli s týmem Maďarska v poměru 
3:4. Za tento výkon však naši futsalisté za-
slouží uznání. Pokud bychom tento zápas 
zvládli vítězně, hráli bychom poslední den 
her o 5. místo, namísto toho nás však čekal 

Naše 33členná výprava (28 sportovců a 5 trenérů/vedoucích) 
se na letošní hry vydala do rumunské Bukurešti. Zastoupení 
jsme měli ve třech z pěti konaných sportů, a to futsal, volej-
bal a atletika (ostatní sporty byly basketbal a plavání). Popr-
vé jsme na hry cestovali letecky, což se v konečném důsledku 
ukázalo jako pohodlnější a i ekonomičtější varianta. Sraz celé 
delegace byl na letišti ve Vídni v pondělí 15. července, let pro-
běhl pohodově a zdárně jsme přistáli v prosluněné Bukurešti. 
Celý týden byl velmi horký s teplotami přes 40 stupňů Celsia. 
Bylo tedy velmi důležité dodržovat řádné zásady regenerace 
a také pitného režimu, jelikož téměř každý den všichni spor-
tovci měli svá klání. 

zápas o 7. místo proti týmu Rumunska „B“, 
který jsme zvládli v poměru 3:0. Futsalisty 
bych chtěl za jejich výkon a snahu pochvá-
lit, bojovali po celou dobu turnaje, byť ně-
kdy rozdíl v kvalitě hráčů byl velmi znač-
ný. Důvodem je samozřejmě také fakt, že 
některé týmy, jako například Portugalsko 
spolu hrají celoročně v rámci jedné katolic-
ké školy, kdežto náš tým byl složen z růz-
ných orelských jednot a hráči se měli mož-
nost seznámit a sehrát pouze na několika 
přípravných trénincích. Přesto, jak jsem již 
uvedl, kluci táhli za jeden provaz a kvali-
tu a nesehranost nahrazovali často svou 
bojovností. Jakožto vedoucí výpravy chci 
poděkovat všem kolegům trenérům, kon-
krétně Aničce Halasové, Honzovi Motlovi, 
Karlu Jeřábkovi a Janu Bobotovi za pomoc 
s organizací a dohledem nad řádným prů-
během celé akce, kdy jsme nezazname-
nali jakékoliv problémy. V rámci letošních 
her bylo rovnou oznámeno pořadatelství 
příštího ročníku her FICEP/FISEC, které se 
uskuteční v maďarské Budapešti v termínu 
od 14. do 20. července 2025, přičemž hry 
se budou týkat ročníků 2008, 2009 a 2010. 
Pokud byste  tedy ve Vašich  jednotách 
měli nějaké sportovce, kteří by měli zájem 
o účast, nechť se přihlásí na ústředí Orla. 

DOMINIK PLŠEK, trenér futsalu  
a vedoucí výpravy, člen TVR 
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ve výšce doskákala Eliška Kocurková, když 
si výkonem 1,62 vylepšila své letošní ma-
ximum. Hned druhý den ji napodobil Ar-
nošt Urban, kterému výkon 194 cm stačil 
dokonce na stříbro. Arnošt si z Rumunska 
odvezl  ještě  jednu medaili –  tentokrát 
z volejbalu, neb byl zároveň členem výbě-
ru ještě v tomto sportu. Do finále v běhu 
na 400 m se podařilo postoupit Monice 
Trojancové, když si v rozběhu také posu-
nula hodnotu svého PB. Těsně a smolně 
před branami finálové osmičky skončila 
Karolína Jančaříková v běhu na 800 m.
Věřím, že si všichni závody dostatečně 
užili, fungovali jako skvělá parta a před-
vedli svoje nejlepší výkony. 

Výsledky 

Jančaříková Karolína
  1500 m 8. místo 5:30, 99
  400 m – rozběhy, 10. místo 1:05,93 
  800 m – rozběhy, 9. místo 2:32,98  
Trojancová Monika
  400 m rozběhy, 8. místo 1:05,09 q   
  400 m finále - 8. místo 1:06,60
  800 m – rozběhy, 13. místo 2:51,12 1

ATLETIKA
Do Bukurešti odcestovalo 7 statečných 
atletů. Obsazené jsme měli zejména bě-
žecké disciplíny, z technických se nejvíce 
dařilo výškařům. Vrhy  tentokrát  „vyšly 
na prázdno“.  Všichni bojovali, předved-
li zde výkony na hranici svých osobních 
maxim a odměnou jim bylo 11 umístnění 
v TOP10. Podařilo se vybojovat 2 medailo-
vá umístění – hned první den si pro bronz 

Lasotová Valentýna
  100 m – rozběhy, 12. místo 13,42 
  200 m – rozběhy, 10. místo 27,98 
Kocurková Eliška
  dálka 10. místo 4,69 m
  výška 3. místo 1,62 m        
Mezera Tomáš
  400 m rozběhy, 9. místo 58,21
  800 m rozběhy, 12. místo 2.13,42
  3000 m finále - 7. místo 10:18, 37 
  200 m rozběhy, 16. místo 26,81
Arnošt Urban
  výška 2. místo 1,94 m + volejbal   
Matějíček Štěpán
  800 m rozběhy, 13. místo 2:15,67 
  3000 m finále - 10. místo 10:44, 75   
  100 m – rozběhy, 14. místo 13 ,16 
  200 m – rozběhy, 17. místo 27,66 
Štafeta mix
8 Czech Republic  ‚A‘ 2:22,13   1      
  1. Lasotová, Valentýna 07
  2. Mezera, Tomáš 08               
     3. Trojancová, Monika 08
  4. Matějíček, Štěpán 07

HALASOVÁ ANNA



z ústředí

12 OREL 3–24

VOLEJBAL… tak blízko jsme ještě nikdy nebyli…

setu i v samotném utkání. Soupeř vědom si 
dobře rozehraného utkání již nenašel sílu 
vzdorovat a utkání se již dohrávalo plně 
v naší režii.
Czech Republic – Flandry 0:3 
(18:25; 20:25; 22:25)
Druhé utkání  ve  skupině  a  velmi  sebe- 
vědomý začátek našeho družstva. Bohužel  
jsme slibné začátky setů nedokázali udržet 
a soupeř se vždy díky výbornému servisu 
dokázal z našeho tlaku vymanit a po záslu-
ze nás dokázal přehrát.
SEMIFINÁLE  
Czech Republic – Německo 2:3 
(25:27; 27:29; 25:19; 25:23; 15:11)
V semifinále jsme narazili na vítěze skupiny 
A Německo. To se prezentovalo bojovným 
a sebevědomým výkonem a byl to boj o fi-
nále se vším všudy… Po dvou vyrovnaných 
koncovkách, kdy rozhodl náš razantní útok 
a vedení 2:0 na sety, došlo k polevení a sou-

Několik srazů opět v Jablonném nad Orlicí 
a Letohradě formovalo tým pod vedením 
trenérů Jan Motl a bývalý dlouholetý repre-
zentant Karel Jeřábek. Zde se dostavilo 20 
doporučených hráčů z pěti jednot a bylo 
vybráno 12 hráčů. 
Jako soupeře ve skupině jsme měli týmy 
domácího Rumunska a loňského finalistu 
z Flander. Ve druhé skupině bylo Němec-
ko, Portugalsko a Rakousko. Posléze  se 
ukázalo, že naše skupina byla o dost silnější, 
na což doplatil tým domácích hráčů. 
Czech Republic – Rumunsko 3:0 
(25:22; 25:13; 25:17)
K prvnímu utkání jsme v úterý 16. 7. nastou-
pili proti domácímu celku Rumunska. Ve 
velmi nervózním začátku a v bouřlivém pro-
středí jsme se dostávali pod tlak vlastními 
chybami a vedení soupeře 15:18 se poda-
řilo korigovat až při servisu Marka Kratěny. 
Svou kvalitou nám pomohl k obratu vývoje 

peř snížil na 2:1. Dobře rozehraný následný 
set jsme bohužel prohráli v koncovce a mu-
sel přijít pátý zkrácený set. V něm jsme již 
nenechali nic náhodě a větší vůlí jej vyhráli… 
Jsme ve finále… obrovská radost v utkání, 
které trvalo dvě hodiny a čtyřicet pět minut!!!
FINÁLE 
Czech Republic – Flandry 2:3 
(20:25; 25:22; 25:16; 22:25; 6:15)
Reprízou ze základní  skupiny  se  stalo 
utkání o první místo, kdy jsme opět na-
razili na tým Flander. V polovině první-
ho setu soupeř v jednom postavení díky 
výbornému servisu odskočil o čtyři body 
a toto vedení si, i přes naši velkou snahu, 
dokázal udržet až do samotného závěru. 
Druhý set se scénář otočil a našim důraz-
ným útokem jsme srovnali stav na 1:1. 
To zároveň vedlo ke sníženému tlaku na 
servisu soupeře a třetí set jsme pestrým 
útokem s přehledem vyhráli. Ve čtvrtém 
setu  jsme drželi  soupeře „pod sebou“ 
a soupeř bral za stavu 18:15, druhý odde-
chový čas… To, co následovalo, bohužel 
změnilo vývoj utkání. Náš režisér hry a ka-
pitán Filip Ondráček ukázkovým blokem 
zablokoval nejlepšího smečaře soupeře, 
ale po dopadu si zranil kotník pravé nohy. 
Vedení 19:15 bylo ihned smazáno a záhy 
byl srovnán i stav setů na 2:2. Pátý set již 
byl dohrán s naší totální frustrací…Tak 
blízko vítězství v této kategorii jsme ještě 
nikdy nebyli a bylo to pro hráče i nás tre-
néry obrovským zklamáním. Ale i přes to 
je nutno všem hráčům potřeba vyseknout 
obrovskou poklonu. Kluci dohrávali totál-
ně fyzicky a psychicky vyčerpaní… během 
dvou dní utkání, které opět trvalo přes 
dvě hodiny a čtyřicet minut ve famóz-
ní atmosféře, kterou ještě nikdy neměli 
možnost zažít!
Soupiska:
Marek KRATĚNA (Pozořice)
Marek LÉTAL, Hynek ORSAVA (Vyškov)
Ondřej LIPENSKÝ (Lukavice)
Arnošt URBAN, Jiří ANDRÁŠY (Křenovice)
Marek  FALTUS,  Abdel MEBROUK,  Filip  
ONDRÁČEK,  Kryštof  FALTA,  Vojtěch 
MOSKVA, Jakub VALENTA (Letohrad)

JAN MOTL a KAREL JEŘÁBEK, trenéři

Zprávu bych začal poděkováním… Děkujeme rodičům za je-
jich vstřícný přístup, dopravu na soustředění a následným 
svozem a odvozem na letiště ve Vídni, děkuji za přístup a cho-
vání všech hráčů a trenérům, kteří jim věnují svůj čas. Děkuji 
všem sponzorům za reprezentativní dresy a v neposlední řadě 
vedení Orla za možnost účasti na hrách a vyřízení letenek…!!! 
Autobusem jsme si to nedokázali představit…
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Orelská pouť  
na Svatý Hostýn

BĚŽCI
Díky Karlu Novákovi a manželům Jelín-
kovým vybíhají už od roku 2004 v sobotu 
po poledni. Letos skoro 200 statečných 
do neúprosného vedra. Poslední na start 

K BOŽÍMU HROBU

První  závodníci  k  Ježíšovu hrobu byli 
apoštolové Petr a Jan. Jan byl rychlejší, 
ale nechal Petra vejít do hrobu prvního. 
Běháme, abychom se spolu s nimi ujistili: 
Hrob je  prázdný! Kristus vstal z mrtvých! 
Přesvědčit se mohou všichni. Běží malí, 
velcí, mladí, staří, kulhající i natrénovaní. 
Běží v tretrách nebo jdou s holemi. Někdo 
je první, někdo poslední. Někdo má štěs-
tí, třeba Pavel Sedláček vítězí o prsa před 
bratrem Brandejsem. Jiný má smůlu, jako 
třeba Štěpán Juránek, který zakopává 
dva metry před cílem a padá až na zem. 
I on vstane, dojde do cíle a přesvědčí se, 
že orelská rodina tleská i jeho snaze. 
Všechno zaznamenávají a  řídí Michal, 
Martina, Anička a Jana z ústředního se-

dosprintoval senátor Patrik Kunčar. Chy-
běla jen čtvrtminutka a už by naše úspěš-
ná olympionička Charvátová odstartova-
la. Stihl a vyhrál ve své orelské kategorii. 
Asi byl dobře rozběhnutý. Těmi nejrych-
lejšími  jsou Zdeněk Hochman z Blučiny 
a nejlepší sportovkyně Orla Lenka Janča-
říková. Kopec zdolává i Hana Fučíková 
a nejstarší ze všech Josef Holý, který letos 
oslavil 83 let. Je to pouť, jsme nahoře. Vy-
hráváme všichni. I neorlům tady narůstají 
křídla. Odtud je také skvělý rozlet.

VOJÁCI
Přijeli za námi z Hranic, abychom moh-
li  připomenout  orelskou  spolupráci 
s armádou, při které ukazujeme naši 
připravenost pomáhat naší vlasti i v těž- 
kých dobách po vzoru našich hrdinů 
v druhé světové válce Kubiše a Gabčíka. 
Díky! 

POUŤ NA HOSTÝN začíná pro každého z nás doma. Předse-
vzetím. Vyjdu ze své každodennosti a budu hledat jak dál. 
Z Chomutova, z Domažlic, z Ostravy, z Opavy, z Žatčan nebo 
z České Třebové vyrážíme pěšky, na kole, autem, vlakem či 
autobusem. I z parkoviště to dá zabrat. Schodů k bazilice je 
dost na to, aby každý, kdo je zdolá, byl poutníkem. 
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kretariátu pod vedením bratra Třinácté-
ho. Pomáhá jim pracovní četa pod vede-
ním bratra Nováčka. Díky tomu na louce 
panuje pohoda a dobrá nálada.

BĚH K BOŽÍMU HROBU 
Sv. Hostýn 24. 8. 2024

Benjamínci D – 2019– a mladší

Poř.. Jméno, jednota/bydliště

1 Juránková Klára, Brno-Židenice
2 Fricová Ema, Vyškov
3 Potůčková Emílie, Bystřice p. Host.

Atletická školka D – 2017–2018

Poř. Jméno, jednota/bydliště

1 Spoustová Klára, Orel Brno-Židenice
2 Stanovská Beáta, Bystřice p. Host.
3 Juránková Terezie, Orel Brno-Židenice

Hendikepovaní – 2024– a starší

Poř. Jméno, jednota/bydliště

1 Makarová Sylvie, Brno-Obřany

Benjamínci H – 2019– a mladší

Poř. Jméno, jednota/bydliště

1 Stanovský Benedikt, Bystřice p. Host.
2 Juránek Dominik, Brno-Židenice

Atletická školka H – 2017–2018

Poř. Jméno, jednota/bydliště

1 Klacunov Artur, Jiříkovice
2 Maňák Vašek,  

Halenkov-Huslenky
3 Pummer Jakub, Brno-Školy 1

Minipřípravka D – 2015–2016

Poř. Jméno, jednota/bydliště

1 Skřičková Veronika,  
Brno-Starý Lískovec

2 Dudková Aneta, Orel Kuřim
3 Burešová Anna, Ústí nad Orlicí

Přípravka D – 2013–2014

Poř. Jméno, jednota/bydliště

1 Spoustová Nikol,  
Orel Brno-Židenice

2 Doležalová Lucie, Vyškov
3 Kynštová Anna, Vysoké Mýto

Minipřípravka H – 2015–2016

Poř.. Jméno, jednota/bydliště

1 Klacunov Andrej, Jiříkovice
2 Přidal Michael, Brno-Židenice
3 Fric Lukáš, Vyškov

Přípravka H – 2013–2014

Poř. Jméno, jednota/bydliště

1 Halas Matěj, Vyškov
2 Sedláček Jakub, Žatčany
3 Kalousek Jan, Dolní Dobrouč

Mladší žákyně – 2011–2012

Poř. Jméno, jednota/bydliště

1 Přidalová Veronika,  
Brno-Židenice

2 Hrotková Elen, Domanín
3 Krupová Alžběta, Kroměříž

Starší žákyně – 2009–2010

Poř. Jméno, jednota/bydliště

1 Tuzová Klára, Brno-Židenice

Mladší žáci – 2011-2012

Poř. Jméno, jednota/bydliště

1 Kynšt Václav, Vysoké Mýto
2 Maňák Jakub, Halenkov-Huslenky
3 Skřička Matěj, Brno-Starý Lískovec

Starší žáci – 2009–2010

Poř. Jméno, jednota/bydliště

1 Kalousek Jiří, Dolní Dobrouč
2 Kalousek Josef, Dolní Dobrouč
3 Bureš Filip, Ústí nad Orlicí

Juniorky – 2005–2006

Poř.. Jméno, jednota/bydliště

1 Burešová Monika, Ústí nad Orlicí

Ženy B – 1989–1980

Poř. Jméno, jednota/bydliště

1 Kynštová Marie, Vysoké Mýto
2 Sedláčková Lenka, Žatčany
3 Burešová Karla, Ústí nad Orlicí

Ženy C – 1979– a starší

Poř. Jméno, jednota/bydliště

1 Doležalová Vladimíra, Vyškov
2 Jabůrková Jitka, Vyškov
3 Krupová Šárka, Kroměříž

Dorostenci – 2007–2008

Poř. Jméno, jednota/bydliště

1 Dostalík Adam, Domanín
2 Hladiš Josef, Domanín
3 Mezera Tomáš, Brno-Židenice

Muži D – 1955–1964

Poř. Jméno, jednota/bydliště

1 Fojt Leoš, Brno-Obřany
2 Kunc Josef, Vyškov

Muži E – 1954– a starší

Poř. Jméno, jednota/bydliště

1 Sedláček Pavel, Brno-Židenice
2 Brandejs Josef, Orlice
3 Kopecký Pavel, Brno-Bohunice

Muži C – 1965–1974

Poř. Jméno, jednota/bydliště

1 Přidal Radomír, Brno-Židenice
2 Mezera Pavel, Brno-Židenice
3 Mika Ivo, Brno-Obřany
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VEČERNÍ MŠE
Před chvílí s námi běžel, fandil, smál se, 
a nyní proměňuje chléb a víno. Přináší 
nám Krista v předvečer svátku, který nám 
připomíná, že Maria už je v nebi. Ježíš ji 
vzal k sobě a nám dal naději, že vezme 
i nás. V tom lepším případě.
O kom je řeč? Kdo to je? P. Petr Dujka, 
kněz a odmalička orel, který na Svatém 
Hostýně  nechybí.  V  sobotu.  V  neděli 
slouží ve své farnosti, ve své obci.

SVĚTELNÝ PRŮVOD
Když se setmí, začíná už od roku 1930 svě-
telný průvod. Šli jsme ho i letos po trase 
křížové cesty, se zastávkami u pomníku 
obětí komunismu i druhé světové války. 
U „našeho“ osmého zastavení, na které 

V neděli od rána přicházeli orelští pout-
níci na Svatý Hostýn pro zázrak. Víme, že 
bez přímluvy Marie, královny Orlů, by-
chom nepřežili dobu pronásledování od 
nacistů a komunistů. Přišli jsme s prapory. 
S historickými, které stateční schovávali 
někde na půdě, s obnovenými, i s úplně 
novými. Letos poprvé prapor župy Suši-
lovy, prapor jednoty Milotice a pro svě-
cení, přesněji žehnání, přinesený prapor 
jednoty Olešnice. Za prapory přijely také 
z župy Sedlákovy, Brynychovy, Kubišovy, 
Velehradské, Šilingrovy, Bauerovy i Jirsí-
kovy a z mnoha jednot.
Před bazilikou je řadí velitel Orelské strá-
že Daniel Feranc a provádí je celou letošní 
oslavou. Olešnický prapor, na kterém je 
vyobrazena Maria s nápisem „Královno 
Orlů oroduj za nás“, je naším duchovním 
rádcem arcibiskupem Janem Graubne-
rem opravdu požehnán a s ním všichni, 
kteří za ním budou kráčet. 65 praporeč-
níků je na konci vyznamenáno. Dostávají 
metál se dvěma rybami, které donášíme 
Kristu k rozmnožení a zároveň symbolizu-
jí, že Orel loví pro církev i pro vlast. Při mši 
přinášíme k rozmnožení i své chleby, kte-
ré symbolizuje poutnická mušle od pout-
níků nejen z Přelouče do Compostely ale 
i naše místní putování od Chomutova 
až po Ostravu. Přinášíme chleby našeho 
sportování: florbalku, švihadlo i fotbalový 

spadl před pár lety strom a víc než tisíc 
orlů přispělo padesátikorunou k jeho ob-
novení, se vždy zastavíme o chvilku déle, 
abychom neplakali nad rozlitým mlékem, 
ale nad tím, co se nám opravdu nepovedlo.
Končíme na hřbitově za Božím hrobem. 
Nasloucháme zemřelým, kteří zde čekají 
na zmrtvýchvstání.

NEDĚLE
Velké zástupy šly za Ježíšem na opuštěné 
místo a to místo se stalo místem zázra-
ků. Ježíš uzdravoval nemocné a na konci 
dne celý zástup nasytil. Aby mohl udělat 
tento zázrak, potřeboval prozíravého 
chlapce, který měl s sebou pět chlebů 
a dvě ryby.(Evangelium podle Matouše, 
14. kapitola).

Muži B – 1975–1984

Poř. Jméno, jednota/bydliště

1 Klatsunov Andrej, Jiříkovice
2 Doležal Antonín, Vizovice
3 Vaněk Jaromír, Blučina

Ženy A – 1990-2004

Poř. Jméno, jednota/bydliště

1 Halasová Anna, Vyškov
2 Maňáková Natálie,  

Halenkov-Huslenky

3 Kuncová Martina, Vyškov

Muži A – 1985–2004

Poř. Jméno, jednota/bydliště

1 Fojt Ondřej, Brno-Obřany
2 Seidel Lev, Liberec
3 Juránek Stanislav, Brno-Židenice
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míč podepsaný papežem Františkem, vše 
přináší atleti ze Žatčan, kde platí, že bě-
hají celé rodiny. Další chleby přinášíme 
za kulturu, folklor, hudbu i za Svatovác-
lavskou révu našeho recitování v Lubině. 
Nezapomínáme na chleba všech našich 
akcí pro rodiny a také chleba, který přiná-
šíme do politiky. Chleba a víno letos nesli 
za poslaneckou sněmovnu místostarosta 
Orla Bartošek a za senát senátorka Vá-
ňová, která byla starostkou jednoty Orla 
v Mořkově. Každý z nás přinesl nějaký 
drobek celoročního snažení. Co víc? Co 
příště?
,,Věnujte se především rodinám,“ říká náš 
arcibiskup: ,,A chcete-li opravdu zázrak, 
přiveďte na příští pouť svoje děti a vnou-
čata!“
Děkuji každému, kdo přišel na pouť, dě-
kuji televizi NOE, že tam s námi mohli být 
i tisíce dalších. Děkuji sboru ze Starého 
Města u Uherského Hradiště, které do-
provodil  i  jejich senátor Bazala, děkuji 
místní duchovní správě, že s námi počí-
tají. Děkuji všem mravenečkům, kteří se 
lopotili se zabezpečením všech maličkos-
tí, bez kterých by to nešlo. Děkuji Kristině 
Horákové a jejímu týmu za to, že vtiskla 
tvář letošní pouti. Děkuji Marii, královně 
Orlů za to, že se za nás přimlouvá. Děkuji 
Bohu za to, že jsme. 

STANISLAV JURÁNEK, orel
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Aktivní září

ní hosté seděli na spinningových kolech 
a šlapali a vedli své rozhovory. Nesměl 
chybět ani čerstvý olympijský vítěz Josef 
Dostál. 
Byl  to den plný pohybu,  kde  si  každý 
mohl vyzkoušet spinning, jógu, kruhový 
trénink, taneční lekce, basketbal, florbal 
a další pohybové aktivity. Akce Aktivní 
září probíhá celý měsíc všude po republi-

Záštitu nad akcí převzali předseda Se-
nátu Miloš Vystrčil a 1. místopředseda 
Jiří Drahoš. Orel, jako jedna ze zakláda-
jících organizací iniciativy Aktivní Česko, 
tam nesměl chybět. Svojí osobní účastí 
na stánku nás podpořili místostarosta 
Orla Jan Bartošek a Tom Phillip. 
Program byl netradičně zahájen aktivní 
tiskovou konferencí, během které pozva-

ce, kdy jsou otevřena pro veřejnost různá 
sportoviště a konají se nejrůznější spor-
tovní akce.
Navázali jsme cenné kontakty s dalšími 
organizacemi  a  těšíme  se  na  budou-
cí  spolupráci  v multisektorovém pro- 
středí.

KRISTINA HORÁKOVÁ, 
generální sekretář Orla

Ačkoliv září jako kalendářní mě-
síc začalo již před několika dny, to 
„aktivní“ oficiálně započalo 4. 9. 
ve Valdštejnské zahradě Senátu 
ČR. Celodenní akce byla doslova 
nabitá pohybovými programy pro 
všechny věkové kategorie. Hlav-
ním cílem zahajovacího dne byla 
osvěta aktivního pohybu, jako 
nedílné součásti péče o vlastní 
zdraví napříč všemi věkovými sku-
pinami a upozornit na důležitost 
pravidelného pohybu pro fyzické 
i psychické zdraví a představení 
nejrůznějších pohybových aktivit 
veřejnosti. Díky partnerům Aktiv-
ního ZÁŘÍ se v areálu nacházela 
řada stánků s pestrým programem 
a celým dnem se jako červená nit 
tkaly skupinové lekce. 
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o to, aby památka jejich i ostatních orlů 
zůstala zachována. V letošním roce jsem 
konkrétně podnikl dva zásadní kroky.

Bratr Božetěch Kostelka dostal do-
pis z prezidentské kanceláře a knihu 
s věnováním od prezidenta republiky  
Petra Pavla.

Nezapomínáme!  
Svobodu a demokracii 
máme i díky Orlovi

Za prvé  jsem panu prezidentovi pro-
střednictvím  poslanecké  sněmovny 
navrhl  státní medaili  Za  zásluhy  pro 
dlouholetého orla Božetěcha Kostelku. 
Tento muž je pro mě ztělesněním orel-

Mezi nejvýznamnější členy Orla patřili 
parašutisté Jan Kubiš a Josef Bublík, kteří 
se účastnili operace Anthropoid, jedné 
z nejvýznamnějších odbojových akcí dru-
hé světové války. Dlouhodobě usilujeme 

ské oddanosti a statečnosti. Pan Kostel-
ka zasvětil svůj život nejen sportu a mlá-
deži, ale také rozvoji a obraně hodnot, 
které jsou základem české demokracie. 
Jeho životní příběh  je příkladem,  jak 
zásadně může individuální odhodlání 
ovlivnit celou komunitu. Přes všechny 
překážky, které mu komunistický režim 
kladl do cesty, zůstal věrný Orlu. Je to 
prostě člověk, který si ocenění nesmírně 
zaslouží.

Orel vždy stál na straně svobody a demokracie. Krom spor-
tování a výchovy mládeže orlové pomáhali chránit hodnoty, 
které jsou pro naši společnost klíčové. V temných dobách na-
cistické a komunistické totality neváhali riskovat vlastní živo-
ty za přežití naší země. Proto jejich činy musíme připomínat.
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Dále jsme společně s poslancem a býva-
lým lidoveckým předsedou Pavlem Bě-
lobrádkem předložili návrh na zavedení 
nového významného dne – Dne Orla. 
Tento návrh měl za cíl oficiálně uznat 
a  ocenit  přínos  Orla  pro  vytvoření 
a uchování demokratické státnosti Čes-
ké republiky – i vzhledem k zásadnímu 
podílu na provedení operace Anthro-
poid.
Datum 24. června, spojené s narozením 
Jana Kubiše, mělo být symbolem odva-
hy a odhodlání, které Orel reprezentuje. 
Bohužel, návrh těsně – o pouhé dva hla-
sy – neprošel, a to především kvůli od-
mítavému postoji hnutí STAN, které jej 
podpořilo pouze čtyřmi hlasy. Naopak 
poslanci koalice SPOLU, a zejména lido-

večtí bratři a sestry, návrh jednohlasně 
podpořili, za což jim velice děkuji.
I přes odmítavý postoj některých politic-
kých stran budu nadále pokračovat v boji 
za uznání a ocenění Orla. Věřím, že každá 
překážka je příležitostí k posílení našich 
snah a úsilí k hledání nových cest, jak vy-
zdvihnout význam naší organizace pro 
Českou republiku.
Bohužel  i dnes  vidíme  tendence části 
společnosti  adorovat  totalitní, nesvo-
bodné režimy, kde úcta k lidskému živo-
tu a jeho svobodné volbě nic neznamená. 
Za humny máme agresivní Rusko, které 
napadlo Ukrajinu. Ve veřejném prosto-
ru a na sociálních sítích se šíří nenávist. 
To nemá s křesťanskými hodnotami nic 
společného. Tady vidím naši důležitou 

n  VP/12/103  VP ukládá ústřednímu sekretariátu poslat výzvu 
do jednot/žup o doplnění do seznamu praporečníků a GS  
připraví materiál k předložení do 24. 6. 2024. 

n  VP/12/104  VP schvaluje převod (prodej) nemovité věci 
v majetku jednoty Kotvrdovice, a to budovu č.p. 145, ležící na 
parcelním čísle st. 220 – zastavěná plocha a nádvoří, vše v kat. 
úz. a části obce Kotvrdovice zapsané u Katastrálního úřadu 
pro Jihomoravský kraj, na Obec Kotvrdovice, zastoupenou 
starostou obce Ing. Petrem Kratochvílem, a to za předpokla-
du, že bude doručeno na ústředí souhlasné vyjádření členské 
schůze jednoty o finančním vypořádání. 

n  VP/12/105  VP schvaluje Dohodu o finančním vypořádání 
a Darovací smlouvu mezi jednotu Černilov a subjekty Orel 
Ústředí, Župa Brynychova, Farnost Černilov a Orel jednota 
Přelouč. 

n  VP/12/106  VP schvaluje výběr účastníků na FICEP camp 
2024 v pořadí 1. – 18. a náhradníky s rozdělením na chlapce 
a dívky v pořadí 19. – 31. dle seznamu v zápisu. 

n  VP/12/107  VP schvaluje vyznamenání Čestné uznání pro 
sestru Růženu Mlynářovou z jednoty Dolní Dobrouč za dlou-
holetou práci pokladní v jednotě při příležitosti životního 
jubilea. 

n  VP/PR/108  Výkonné předsednictvo Orla schvaluje Kupní 
smlouvu mezi Orel jednota Černilov, IČ: 648 09 374, zastou-
pena starostou jednoty Mgr. Vojtěchem Šůstkem a místosta-
rostou Jaroslavem Kudrnáčem jako strana prodávající a Obec 
Černilov, IČ: 002 68 674, zastoupena starostou Ing. Petrem 
Stašou jako strana kupující. Předmětem této smlouvy je pro-
dej stavební parcely č. 60/1 jejíž součástí je stavba čp. 123, 
rod. dům, stavební parcely č. 60/2 na níž stojí stavba čp. 334, 

obč. vyb., a stavby čp. 334 obč. vyb. na stavební parcele  
č. parc. 60/2 a na stavební parcele č. parc. 209/5 a to  
v dohodnuté výši.  

n  VP/PR/109  Výkonné  předsednictvo Orla  schvaluje 
Smlouvu o úschově mezi Obec Černilov, IČ: 002 68 674, 
zastoupena starostou Ing. Petrem Stašou  jako strana 
skládající, Orel jednota Černilov, IČ: 648 09 374, zastou-
pena starostou jednoty Mgr. Vojtěchem Šůstkem a mís-
tostarostou Jaroslavem Kudrnáčem jako strana přijímající  
a JUDr. Jiří Pavlík, se sídlem Hradec Králové, Karla Hynka 
Máchy 604/6, IČ : 714 62 872 jako advokát. Předmětem 
této smlouvy o úschově peněz je deponace finančních 
prostředků z titulu kupní smlouvy.  

n  VP/13/112  VP bere na vědomí podání rezignace ses. 
Mackové na pozici 1. místostarostky

n  VP/13/113  VP volí do funkce první místostarostky Orla 
Ing. Miluši Mackovou

n  VP/13/115  VP bere na vědomí zprávy odborných rad.  
n  VP/13/116  VP děkuje organizátorům akcí Anthropoid 

v Praze a praporečníkům, kteří se účastnili 18. 6. piety 
v Resslově ulici.  

n  VP/13/117  VP děkuje účastníkům Pěvecké přehlídky 
Cantate v Luhačovicích, zvláště sborům z jednot Slavičín, 
Vizovice, Veřovice, Nivnice, Staré Město a Hlučín.  

n  VP/13/118  VP  schvaluje  dotaci  jednotě  Proseč  ve 
výši  100.000,  -  Kč,  IČ:  71189092,  se  sídlem Náměs-
tí Dr. Tošovského 59, Proseč, na účely opravy střechy  
orlovny.  

n  VP/13/119  VP schvaluje Čestný zlatý odznak pro Bohu-
mila Šmída z jednoty Měřín. 

Výpis z usnesení ze zasedání Výkonného předsednictva

roli – abychom mezi lidmi šířili odvahu, 
porozumění, vzájemný respekt a úctu 
k pravdě. To jsou orelské hodnoty, na 
kterých stavíme naše životy.
I proto budu nadále pracovat na pro-
pagaci Orla a orelské práce, a  to ne-
jen v politické rovině, ale  i na úrovni 
veřejného povědomí. Být orlem není 
o velkých gestech, ale o každodenním 
budování  hezkých  vztahů  a  odvaze 
k poctivému životu. Orel chránil svobo-
du a demokracii v minulosti a jeho čle-
nové byli ochotni pro ni hodně obětovat 
– včetně svých životů. Naše organizace 
má zásadní podíl na tom, že dnes žije-
me ve svobodné a demokratické zemi. 
Na to nesmíme zapomínat.

JAN BARTOŠEK, místostarosta Orla
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Můžete se nám představit?
Celý život bydlím v Brně, městská část Řeč-
kovice. Z domu to mám do lesa asi minutu, 
takže bych rozhodně neměnila. Mám 2 děti 
– Karolína 15 let, Tomáš 18 let. Pracuji jako 
státní zaměstnanec ve Finanční správě.
Jak jste se dostala k běhání a co vám 
to dává?
Jsme 4 sourozenci a od mala všichni spor-
tujeme. Od batolat  v místním Sokole, 
kde byla mamka cvičitelka, později jsme 
závodně běhali na lyžích – zde jsem do-
stala největší sportovní základ, z kterého 
čerpám dodnes, a hlavně asi v té době 
začala moje obliba v bězích do vrchu. 
Po ukončení studia jsem z časových dů-
vodů skončila s lyžováním a začala s atle-
tikou a běhy mimo dráhu. Na trénincích 
i závodech se schází neskutečná parta lidí, 
takže závody jsou pro mě nejen o výsled-
ku, ale i o kamarádech. I když to tak mož-
ná navenek nevypadá, tak já mám vnitřně 
pocit, že se zastavil čas a je mi „pořád 30“.
Vím, že jezdíte i na jiné než orelské zá-
vody, i do zahraničí. Kam všude jezdíte 
a máte nějaký oblíbený závod?
Kromě orelských závodů jezdíme s manže-
lem rádi na běhy do hor a v poslední době 
si i ráda testuji „svoji rychlost“ na silnič-

ních bězích a bězích na dráze. Ze závodů 
mám hodně oblíbený závod do vrchu „Běh 
na Lysou horu“. Ráda bych jezdila na vete-
ránské závody do zahraničí, ty jsou ale vět-
šinou na delší dobu, takže to kvůli dětem 
a zaměstnání zatím ještě nejde, ale těším 
se na ně někdy v budoucnu. Zatím do za-
hraničí jezdím na Mezistátní utkání veterá-
nů na dráze, kde běhám 1500 m a 5000 m. 
Jakých úspěchů jste dosáhla? A které-
ho si nejvíce ceníte? 
Za svůj asi největší úspěch považuji, že se 
mi v r. 2004 podařilo nominovat na ME 
v běhu do vrchu, kde jsem skončila na 32. 
místě – bohužel se zrovna ten rok běželo 
stylem nahoru-dolů a terénní seběhy mě 
zrovna moc nejdou. A z těch novějších, že 
se mi na MČR v půlmaratonu v r. 2022 po-
dařilo zaběhnout svůj osobní rekord 1:23.
Máte cíl, kterého chcete dosáhnout?
Pokud zůstanu zdravá,  tak bych  ještě 
chtěla zapracovat na „rychlosti“ a zlepšit 
nějaké veteránské rekordy ve své věko-
vé kategorii. Příští rok budu přecházet 
do vyšší, tak mám na čem pracovat.
Kolik času věnujete tréninku? Trénu-
jete sama?
Běhám cca 5x týdně a trochu posilování. 
Po dlouhé době jsem začala běhat ve sku-

pině, pod vedením trenéra, a to byl asi 
důvod mého současného zlepšení. Pře-
ce jenom, všechna tréninková bolest se 
ve skupině líp snáší. Samozřejmě, že ne-
běhám úplně bez bolesti, ale jak zazní 
startovní výstřel, tak je vše zapomenuto.
Pravidelně se účastníte Běhu na Sv. 
Hostýn v rámci Orelské pouti na Svatý 
Hostýn. Je to těžký závod? Jezdíte tam 
ráda a proč?
Běh na Sv. Hostýn je v našem rodinném ka-
lendáři a pravidelně se ho zúčastňuje celá 
rodina. Vyhovuje mi svojí délkou, startem 
na asfaltu, kde se rozběhnu a potom už 
kopec v terénu není tak hrozný. Vzhledem 
k termínu závodu bývá většinou velké tep-
lo, ale organizátoři mají vše pod kontrolou, 
takže je dostatek vody, kropí se rozžhavená 
silnice – někdy i závodníci, no a guláš s pi-
vem nahoře v cíli prostě nemá chybu.

Co byste řekla člověku, který váhá, 
jestli se zúčastnit orelského běžecké-
ho závodu?
Pokud někdo  váhá,  jestli  se  zúčastnit 
orelského běžeckého závodu, tak ať se 
přijde jednou podívat a už ho to nepustí. 
Závody to jsou dělané srdcem, a ta dob-
rá nálada se tam přenáší na všechny. My 
běháme celá rodina a tím pádem máme 
postaráno o víkendový program. 
Rozhovor s Lenkou Jančaříkovou vedla 
 ANNA BUCHTOVÁ

Orelská sportovkyně roků 2020–2023
Představujeme Vám Lenku Jančaříkovou – běžkyni, která se 
účastní závodů v rámci Orelské běžecké ligy i jiných běhů. 
Ocenění převzala 24. srpna po závodu Běh na Svatý Hostýn, 
kterého se pravidelně účastní.
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Sedmý ročník závodů RC mo- 
delů proběhl v neděli odpo-
ledne 26. května 2024 v areá- 
lu kulturního domu Kosmák  
ve Tvarožné.
Závodů se zúčastnilo rekordních 49 jezd-
ců od předškoláků po tatínky. 
Slunečné nedělní odpoledne nám po-
přálo a opět se závodilo se zapůjčenými 
modely aut v měřítku 1:10.
Kluci i holky i dospěláci závodili ze všech 
sil a poměřili si svoje schopnosti v 3–6 
rychlostních zkouškách podle délky a slo-
žitosti trati.
Jezdec Martin Sedláček z orelské jednoty 
Bořitov se umístil na 1. místě v kategorii 
dospělých s celkovým časem 6:16 min.  
ve 3 rychlostních zkouškách.

Jsme rádi, že je o tyto ojedinělé závo-
dy stále větší zájem a že díky skvělému 
orelskému týmu v naší  jednotě  jsme 

mohli tuto ústřední orelskou akci uspo- 
řádat.

HANKA a PAVEL NEČASOVI

Závody RC modelů Tvarožná

Letošní ročník se běžel doslova v tropic-
kých  teplotách,  které přesahovaly  33 
stupňů. Pořadatelé  závodníkům zlepšo-
vali podmínky alespoň za pomocí něko-
lika ochlazovacích stanovišť v průběhu 
trati.   Navzdory horkému počasí nikdo 
účast nevzdal a všech 173 závodníků do-
běhlo do cíle. 
Již šesté vítězství v tomto běhu vybojo-
val  v mužích Tomáš Blaha z Atletiky Kro- 
měříž.
Druhý  skončil  Pavel Dvořák  z Atletiky 
Alojzov a třetí příčku vybojoval Jakub Jan-
da z ROHÁLOV bike team/ Hostýn trail.
V ženských kategoriích  doslova zazářila 
1. Hana Švestková Stružková z Atletiky 
Račí údolí  a před sebe pustila jen první 
dva muže, což jí vyneslo 3. místo v abso-
lutním pořadí.
Druhé místo vybojovala Iveta Řičánková 
z Valešovic a  3. doběhla Lenka  Jančaříko-
vá z orelské jednoty Brno-Židenice.

Přijeli i zahraniční závodníci z Ně-
mecka, Ukrajiny  a Slovenska.
Padl i věkový rekord v celé historii závodu, 
kdy se na start postavil 83 letý Josef Holý 
z Orla Brno-Židenice a závod úspěšně do-
končil.

Závod odstartovala a ceny předala dr-
žitelka bronzové olympijské medaile ve 
sjezdu na ZOH 1984 v Sarajevu PaedDr. 
Olga Charvátová Křížová.

KAREL NOVÁK, 
ředitel závodu

21. ročník  
Běhu na Svatý Hostýn
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My jsme měli tu čest se setkat s Olgou 
Charvátovou Křížovou a udělat s ní roz-
hovor v Bystřici pod Hostýnem, kam přije-
la odstartovat závod Běh na Svatý Hostýn. 
V rozhovoru Olga vzpomínala na svou 
sportovní kariéru a mluvila o  tom,  jak 
s časem její úspěchy ztrácí lesk, i když jí 
to novináři během olympiád pravidelně 
připomínají. Dnes žije v Krkonoších, kde 
dříve vedla lyžařskou akademii a tréno-
vala děti. S manželem provozuje penzion 
a stále se věnuje sportu. 
Ohledně současného stavu českého lyžo-
vání zmínila, že mladší děti mají o sport 

zájem, ale s věkem u nich tento zájem 
opadá i kvůli finanční náročnosti. Lyžo-
vání zůstává hlavně sportem pro děti, 
ale  jen pár z nich se nakonec dostane 
na  vrcholovou úroveň. Olga  vyjádřila 
i obavy nad nedostatečnou podporou 
vrcholového sportu v České republice. 
Olga Charvátová Křížová dále v rozho-
voru přibližuje své názory na současnou 
situaci ve sportu. Podle ní má český sport, 
zejména  lyžování, problém s  finanční 
podporou, a mnoho talentů tak nemá 
podmínky pro vrcholovou kariéru. Zmi-
ňuje, že sport je dnes více byznysem než 

v době, kdy ona sama závodila, a spor-
tovci čelí nejen tlaku na výkony, ale i na 
komercializaci.
Na  otázku  ohledně  výchovy mladých 
sportovců zdůraznila důležitost všestran-
ného rozvoje. Doporučuje ukázat dětem 
co nejvíce sportů, aby si našly vlastní ces-
tu. V tomto směru vidí velkou roli rodiny, 
která by měla sport podporovat.
Olga se také s humorem zmínila o tom, 
jak si stále ráda zalyžuje, a jak na sjezdov-
kách občas překvapí ostatní lyžaře. Přes-
to, že už se plně nevěnuje vrcholovému 
sportu, sport ji stále přináší radost a uvol-
nění, a považuje ho za důležitou součást 
života.
Na otázku ohledně její vlastní sportovní 
kariéry přiznává, že sjezd nebyla její pre-
ferovaná disciplína, a že  její sportovní 
dráha byla poměrně krátká kvůli ome-
zeným možnostem v tehdejším Česko-
slovensku. V rozhovoru také vzpomínala 
na své tři děti, z nichž nejznámější je Klára 
Křížová, která se také věnovala lyžová-
ní, a nyní komentuje televizní přenosy  
závodů. 
Olga se v  rozhovoru také zamýšlí nad 
současným vrcholovým sportem. Říká, že 
rodiče často nemají zájem, aby jejich děti 
směřovaly k vrcholovému sportu, protože 
u nás není dostatečně podporovaný, a to 
jde ruku v ruce s náročnými finančními 
podmínkami. Přesto považuje za pozi-
tivní, že děti vůbec sportují, zkouší různé 
sporty a nejsou hned od začátku zaměře-
né pouze na jednu disciplínu. Podle ní je 
dobré, že si děti mohou vyzkoušet různé 
aktivity, což jim v životě přinese širší roz-
hled a fyzickou zdatnost.
Na otázku, zda si nechce vyběhnout na 
Svatý Hostýn se závodníky, se smíchem 
odpověděla:  „To musí někdo udýchat 
a vyběhnout. Jak je to kopec, tak to je 
hrůza… Já to umím jenom z kopce.“

ANNA BUCHTOVÁ

Olga Charvátová Křížová: 
Legenda českého lyžování
Olga Charvátová Křížová je jednou z nejvýznamnějších čes-
kých sjezdařek. Svou kariéru korunovala na zimních olympij-
ských hrách v roce 1984 v Sarajevu, kde získala bronzovou 
medaili v alpském lyžování, což byl historicky první olympij-
ský kov pro české sjezdové lyžování. Olga pochází z lyžařské 
rodiny a k tomuto sportu ji přivedli rodiče. Po skončení karié-
ry se věnovala trénování dětí a nyní pomáhá manželovi s pro-
vozem penzionu v Krkonoších.
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V sobotu 15. 6. se ve Valašských Klobou-
kách sešla stovka závodníků. Z 80% se 
jednalo o kolaře v žákovských kategori-
ích. Potěšující je, že nejvíce jich bylo v ka-
tegorii školka. Pořadatelé připravili tratě 

Dne 31. 8. 2024 se konal ústřední orel-
ský turnaj v nohejbale v Ratíškovicích. 
Letošní rok se zúčastnilo 7 týmů.  Turnaj 
se odehrával v tropickém počasí, přesto 
probíhal s výbornou atmosférou a skvě-
lou náladou, kde si všichni   navzájem 

Závod horských kol

Nohejbal v Ratíškovicích

s náročností odpovídající věku závodníků. 
Start a cíl byl vždy na stadionu u nádraží. 
Po rovinaté trati pro nejmenší se ti starší 
museli vypořádat s terénem Bílých Karpat. 
Náročné výjezdy i sjezdy prověřili kondici 

fandili a podporovali vzájemné sportov-
ní klání.
Výsledky:
7. místo - Domanín 2
6. místo - Orel Ratíškovice 2
5. místo - Orel Boleradice

i technickou zdatnost bikerů. Za krásného 
počasí proběhly i díky zkušeným pořada-
telů závody bez nejmenších zádrhelů a dík 
patří jak pořadatelům, tak i ukázněným 
účastníkům.   JOSEF ČASTULÍK

4. místo - Orel Ratíškovice 
3. místo - Orel Velké Němčice
2. místo - ATM 
1. místo - Orel Domanín
Již nyní se všichni těšíme na příští ročník 
turnaje.   RADA PANÁK
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Dvanáctého července 1914 se ve Šterno-
vě (dnes místní část Újezdu u Brna) narodil 
Jan Haluza. Nejútlejší dětství prožil malý 
Janíček Haluza ve velké bídě. Byl jedním 
ze sedmi živých a rozpustilých dětí. Život 
na moravské vesnici nebyl v těch časech 
vůbec jednoduchý, zvláště když vypukla 
světová válka. V létě musely všechny děti 
od útlého věku místo her a  radovánek 
tvrdě pracovat na rodinném hospodář-
ství. Významnou roli v rodině hrála matka 
Julie Haluzová. Byla to velmi pracovitá, 
svědomitá, houževnatá a moudrá žena. 
Přes nelehký úděl si po práci našla chvilku 
na četbu literatury a na sebevzdělávání. 

Byla aktivní členkou Orla, tam postupně 
přihlásila všechny své ratolesti. V Orlu se 
cvičilo, tančilo, zpívalo, děti byly přitažlivou 
formou vedeni k vlastenectví, křesťanství, 
kulturnosti a slušnosti. V roce 1922 os-
miletý Honzík Haluza  vyrazil  společně 
s matkou a sourozenci do 15 km vzdále-
ného Brna, aby tam cvičili na Orelském 
sletu. V roce 1926 nastoupil na osmileté 
klasické gymnázium v Brně, Legionářské 
ulici. Už od primy ho čekalo každodenní 
brzké vstávání a dojíždění do moravské 
metropole, každodenní náročné studium 
se dvěma cizími jazyky i odpolední a večer-
ní učení při petrolejce. Maturitní zkoušky 
úspěšně absolvoval v r. 1934 a hned poté 
začal studovat práva na brněnské Masary-
kově univerzitě. V tragickém březnu 1939, 
jen několik dnů před německou okupací 
Československa Jan Haluza na brněnské 
Masarykově univerzitě promoval a stal se 
doktorem práv. S příchodem německých 
okupačních jednotek nastaly mimořád-
ně těžké a tragické časy. Po 17. listopadu 
1939 došlo k násilnému obsazení vysoko-
školských kolejí a zavírání vysokých škol. 
Najít v této situaci právnické uplatnění 
bylo nemožné. JUDr. Haluza začal praco-
vat manuálně jako dělník na stavbě bu-
dované trati Brno – Český Brod s lopatou 
a krumpáčem. Jeho přátelé mu pomohli 
získat místo na Arcibiskupském gymnáziu 

v Praze. Pro Jana Haluzu nastala dvě rela-
tivně šťastná léta v Praze, vyplněná oblíbe-
ným sportováním a závoděním. Po aten-
tátu na  říšského protektora Reinharda 
Heydricha a následným represáliím proti 
našemu obyvatelstvu došlo ke zrušení Ar-
cibiskupského gymnázia a Jan Haluza měl 
starost o svou existenci. Své první cenné 
medaile získal na Katolických olympiádách 
ve Vídni a v Lublani. První mistrovský titul 
získal talentovaný běžec z újezdského Orla 
v  r. 1939 a postupně se stával vítězem 
mnoha významných republikových závo-
dů. Zájem o něj projevovaly lehkoatletické 
kluby z celé republiky. Nejpřijatelnější se 
jevila nabídka Atletického klubu Baťa Zlín, 
kde mu souběžně s možností sportovního 
růstu nabídli  i zaměstnání. Stal  se pra-
covníkem kontrolního oddělení baťovské 
akciové společnosti Kotva. V roce 1942 
získal JUDr. Jan Haluza mistrovské tituly 
na tratích 1500 m, v lesním běhu a v běhu 
na 3000 m překážek. V témže roce byl 
vedením Atletického klubu Zlín požádán, 
aby se věnoval mladému běžci, učni Baťo-
vy školy práce Emilu Zátopkovi. Tuto na-
bídku bez váhání přijal. Pod vedením Jana 
Haluzy se mladý Zátopek zdokonaloval 
a nakonec proslavil naši atletickou školu 
i naši zemi svými vynikajícími světovými 
výkony a medailemi z olympijských her. 

ANTONÍN ZELINA

Před 110 lety se narodil největší  
orelský atlet Jan Haluza

Doc. MUDr.  Tomáš Kučera,  Ph.D.,  jeho 
vzdálený příbuzný,  posbíral  informace 
o Rudolfu Šetinovi a my si tak můžeme to-
hoto významného muže připomenout.

Rudolf Šetina se narodil 11. dubna 1878 
v  obci  Lohenice.  V  roce  1896  vstoupil 
do  Biskupského  kněžského  semináře 
v Hradci Králové. Na doporučení biskupa 

Edvarda Jana Nepomuka Brynycha ode-
šel hned v roce 1897 studovat do Říma 
filozofii a teologii. Vysvěcen na kněze byl 
17. února 1901 arcibiskupem Giuseppem 
Ceppetellim. 
Podle prostudovaných pramenů se Šetina 
poprvé  seznámil  s  činností Orla  v  roce 
1912, kdy byl v Hradci Králové první orel-
ský slet. Tehdy doprovázela cviky převzatá 

ThDr. Rudolf Šetina (1878–1929)
Kněz, profesor náboženství, skladatel. V roce 1922 složil hu-
dební doprovod ke všem prostným cvičením pro Orelský slet 
v Brně, zazněly tam jeho „Sletové fanfáry“ a především po-
chod „Vzhůru, Orle slovanský“, jež se stal orelskou hymnou. 
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hudba, Šetina slíbil, že na další slet vytvoří 
vlastní orelskou hudbu. Na druhý slet Orla 
v Hradci Králové plánovaný na rok 1914 
složil hudbu k prostným cvikům. Slet byl 
ale po vypuknutí 1. světové války zrušen. 
V roce 1921 složil Šetina hudbu ke cvičení 
pro slet Sušilovy župy v Brně. Velký úspěch 
sklidil na sletu Orelstva v Brně o rok pozdě-
ji. Ze skladeb je nutné jmenovat slavnostní 
fanfáry, z doprovodů ke cvičení žen „Tři 
doby země České“, z pochodů to je hlavně 
„Vzhůru, Orle slovanský“ na slova Vladimí-
ra Hornofa. Dalšími skladbami byla hymna 
orelské mládeže „Rozviňme prapor“, či stu-
dentský pochod „Valse brillante“
Šetina se stal starostou V. okrsku orelské 
župy královéhradecké, starostou jednoty 

Vysoké Mýto (kterou založil), členem Župní, 
Zemské i Ústřední rady Orla jako hudební 
referent. V rozhlase měl přednášku „O hud-
bě v tělovýchově“. Pro Svatováclavské dny 
Orelstva v roce 1929 složil veškerou hudbu. 
Celé řadě Orelských žup věnoval Šetina 
pochody, které se pak staly jejich hymnami 
(Pospíšilova župa – Pod Vyšehradem, Ka-
dlčákova – Vesele vpřed, Sušilova – Orlům 
zdar, Brynychova – V prvním šiku, Šrám-
kova – Hanácká avantgarda, Kosmákova 
– Pojď v Orlí kruh)
Zemřel 23. 12. 1929 na sepsi po dlouhodo-
bých zdravotních komplikacích, pohřben je 
ve Velimi v rodinné hrobce. Při pohřbu za-
zněly pohřební fanfáry, které Šetina složil 
pro pohřby Orlů.
Všechno svoje hudební nadání věnoval 
Šetina  orelstvu.  Jeho  schopnost  spojit 
pohyb a hudbu byla obdivuhodná, jeho 
hudba svým výrazem vykládala to, co bylo 
naznačováno pohybem. Byl známý i v Ju-
goslávii a v Americe mezi krajany.
Jeho bývalý student prof. MUDr. V. V. To- 
šovský, Dr.Sc. na něj vzpomíná: „Na koho 
nikdy nezapomenu, to byl profesor Rudolf 
Šetina […] vynikající muzikant, filozof, 
teolog a především jeden z nejlaskavěj-
ších lidí, které jsem kdy poznal […] nikdy 

nad žádným žákem nelámal hůl […] 
v každém viděl něco dobrého […] z jeho 
úst jsme slyšeli třebas poprvé slova Moj-
žíšovy Geneze v hebrejštině […] anebo 
když pak pan profesor začal recitovat 
začátek evangelia svatého Jana ve sta-
roslověnštině […] všichni jsme tajili dech, 
když z hlubin věků před námi vystupova-
la slova napsaná našimi dávnými předky 
před tisíciletími […]“

(výtah z práce 
Doc. MUDr. TOMÁŠE KUČERY, Ph.D)

Přes 30 let se v Moutnicích schází milov-
níci orelského běhu, aby si při memoriálu 
účastníků II. zahraničního odboje spor-
tovními výkony připomněli a uctili památ-
ku členů Orla, kteří v době okupace odešli 
bojovat za svobodu vlasti. Velice rádi jsme 
přivítali možnost připomenout další členy 
Orla, kteří splnili vlasteneckou povinnost 
bojovat proti okupaci vlasti. Moutničtí 
mladí muži stejně jako Josef Gabčík a Jan 
Kubiš si prošli boji v roce 1940 ve Francii. 
Po porážce se setkali ve vojenském tábo-
ře v anglickém Cholmondeley. Odtud pak 
putovali k různým jednotkám do výcviku 
v Anglii. Někteří do výcviku k letectvu, jiní 
do výcviku speciálních jednotek a další 
k obrněné brigádě. Za připomínku stojí 
to, že členové Orla si za pobytu v Chol-
mondeley zorganizovali v srpnu 1940, 

pout´na Svatý Hostýn“. Toto byla jedna 
z posledních společných chvil, než je vá-
lečné osudy zavály na různá místa a bo-
jiště II. Sv války. Členové předválečného 
Orla statečně a hrdě vedli svůj boj v řa-
dách naší zahraniční armády. Bez váhání 
lze říci, že byly vždy elitou. Můžeme napří-
klad připomenout elitní stíhací eso Leo-
polda Šroma rodáka z Chrlic, nebo rodá-
ka ze Šitbořic Eduarda Urbánka bojovníka 
od Dunkerque. U nás v Moutnicích si při-
pomínáme letce 311. čs. bombardovací 
perutě pplk. R. Maška, pplk.. F. Havránka 
a plk. J. Buchtu. No a kolo před orlovnou 
připomíná výsadkáře J. Gabčíka, J. Kubi-
še a jejich spolubojovníky z krypty kostela 
v Resslově ulici J. Valčíka a J. Bublíka. 
Každým rokem při výročí diverzní akce, 
kde bylo cílem odstranit  tyrana R. Hey-

Kolo před orlovnou 
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dricha, si tato země připomíná nezměr-
nou statečnost a odvahu mladých mužů. 
Je připomínána jednak statečnost našich 
vojáků  a  nezměrná odvaha  civilních 

obyvatel a zejména pak členů Sokola. 
Na druhou  stranu  se poměrně  často 
zapomíná na mladé muže a členy Orla. 
Hezký moment jsme prožili při příležitos-

ti osmdesátého výročí posledního boje 
v kryptě, a mohli udělat společnou fot-
ku Sokolů a Orlů v Praze. Vystavení kola 
před orlovnou je dalším signálem pro ve-
řejnost, aby si rozšířila povědomí o naší 
organizaci, a jejím historickém významu. 
Paradoxem dnešní doby jsou zaplněná 
náměstí, kde se mává prapory a doslova 
se plácá o vlastenectví, aniž by většina 
přítomných vůbec věděla, co je opravdo-
vá láska k vlasti. Orlové byli čestní, stateč-
ní a velcí vlastenci, pro které byla láska 
k vlasti nejvyšší hodnotou, a v nejtěžších 
chvílích této země nemluvili, ale konali.
Čest jejich památce!

ROSTISLAV DOHNÁLEK,  
Orel jednota Moutnice

Župa Františka Sušila zažila 15.6.2024 
slavný den, kdy jsme si připomínali 220 
let od narození jejího patrona kněze a li-
teráta P. Františka Sušila. Oslavy proběhly 
v krásné orlovně v Ivančicích na Brněnsku. 
Starosta orla br. Ing. Stanislav Juránek nás 
všechny přivítal, poté si vzal slovo předse-
da kulturní rady Orla br. Oldřich Gardáš, 
který nám přiblížil vznik nového praporu 
a život Františka Sušila. Poté následo-
vala mše sv., kterou celebroval P. Pavel 
Kopecký, duchovní  správce naší župy, 
a došlo k samotnému žehnání župního 

praporu, jehož autorem je MVDr. Pavel  
Brauner, PhD. z Brna. Jeho zhotovení se 
ujala dílna  L & L STRACHOTOVY se sídlem 
v Postřelmově. Prapor je nádherně pro-
pracovaný, na lícové straně praporu je dy-
namický orel a rubová strana připomíná 
život Františka Sušila, který byl národním 
obrozencem a sběratelem lidových písní 
z Čech, Moravy a Slezska. Dále obsahuje 
heslo, které též připomíná život Sušila - 
víra, síla, vlast.  
Tělocvična  se na účel akce proměnila 
v překrásnou výstavu Knihovny Biskupství 

brněnského o životě Františka Sušila, kde 
si účastníci akce mohli připomenout život 
a dílo župního patrona. Kulturní program 
dále pokračoval vystoupením Lidové hud-
by Za Oponou a talentované cimbalistky 
Lídy Oratorové. Nechybělo ani skvělé bo-
haté občerstvení a sladkosti pro děti.  
Sobotní odpoledne bylo velice příjemné, 
celá akce se velmi zdařila a překrásný pra-
por důstojně připomíná život Františka 
Sušila, se všemi jeho atributy. 

TEREZA BOŘECKÁ, OLDŘICH GARDÁŠ 
Foto: TOMÁŠ SÁČEK

Oslavy 220 let od narození 
Františka Sušila a svěcení 
prvního župního praporu
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Letošního 10. srpna jsme si připomněli 
100 let od svěcení původního praporu 
naší kolínské jednoty.
9.  srpna 1924,   v předvečer orelského 
sjezdu a svěcení praporu kolínské jednoty 
Orel se na tuto počest sehrála v Katolic-
kém domě veselohra o třech jednáních 
,,Noc na Karlštejně“,
kde byl přítomen papežský nuncius Fran-
cesco Marmaggi.
Následujícího  dne  byly  v  děkanském  
chrámu sv. Bartoloměje celebrovány slav-

né služby Boží, při kterých byl posvěcen 
nový prapor kolínského Orla. Po mši svaté 
orlové defilovali před nunciem, který pře-
hlížel orelské šiky v Parléřově ulici.
Odpoledne se v rámci oslav konal  průvod 
na hřiště AFK , kde se za velkého zájmu 
veřejnosti konalo orelské cvičení. /Tolik 
z městské kroniky/
Nejenom vzpomínkou, ale především čin-
ností a členstvím v Orlu vzdáváme hold 
historickému praporu. Originál praporu 
se nepodařilo dohledat. Proto jsme  po-

žádali o spolupráci kolínského výtvarníka 
a grafika, pana Jiřího Vančuru, který vy-
pracoval návrh nového praporu.
Pražský arcibiskup kardinál D. Duka pra-
por posvětil 15. května 2018 při slavné 
Svatojánské pouti v pražské svatovítské 
katedrále.
Ať tento prapor - se vzpomínkou na pra-
por původní - dále vlaje! Ke cti a slávě 
Boží a dobru kolínského orelstva!

PETR OLMR, 
starosta orelské jednoty Kolín 

Sto let kolínského praporu

Dne 25. července oslavil krásné 95. naro-
zeniny bratr Bohumil Šmíd. Při této příle-
žitosti mu byl předán Čestný zlatý odznak 
Orla za celoživotní činnost a dlouholetou 
práci jako starosta jednoty Orel Měřín. 

Od dětství bylo jeho koníčkem malová-
ní. V měšťanské škole získal hodně zku-
šeností od svého učitele kreslení, který 
byl akademickým malířem. Při vojenské 
základní službě maloval tajné vojenské 
mapy. Mezi jeho další záliby patřila hra 
na housle. V Měříně, kam se přiženil, se 
zapojil do pěveckého sboru v kostele. Na 
žádost P. Hrůzy převzal místo varhaníka. 
Bohužel ze zdravotních důvodů musel r. 
2015 tuto funkci ukončit.
Před pěti lety uspořádala naše jednota 
výstavu obrazů br. Šmída. V době co-
vidu přestal malovat, ale malířský elán 
ho neopustil. I letos bylo jeho přáním, 
abychom při příležitosti  jeho 95. na- 
rozenin  uspořádali  výstavu  znovu. 
Ta se konala v červnu na faře v rámci 

měřínské pouti. Za povážení stojí, že 
pouze v  letošním  roce namaloval  již  
5 obrazů.
Co můžeme na něho  ještě prozradit? 
Například to, že i v tomto požehnaném 
věku si sám vaří třeba kynuté knedlíky. 
Je stále duchem mlád. Při návštěvě nás 
bavil svými historkami z mládí.
Pane Šmíde,  ještě  jednou Vám touto 
cestou přejeme za celou naši  jednotu 
hlavně pevné zdraví, optimismus, úsměv 
na tváři, hojnost Božího požehnání, chuť 
do malování, abychom Vám mohli spl-
nit Vaše tajné přání – uspořádat zase za 
5 let v rámci Vašich 100. narozenin výsta-
vu Vašich obrazů.

LUDMILA CHLUBNOVÁ,  
sekretář jednoty Měřín

Blahopřání k významnému 
jubileu bratra Bohumila Šmída



pro děti



pro děti

Růženec
Celý měsíc říjen je zasvěcen Panně Marii a modlitbě růžence. Umíš se modlit růženec? Znáš tajemství růžence? 
Zkus si tajemství růžence doplnit do obrázku. Pomodli se aspoň jednou v měsíci říjnu růženec.
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Z činnosti žup a jednot

Pouť župy Orlické 
a Brynychovy
V sobotu 8.  června proběhla na Hoře 
Matky  Boží  na Hedeči  u  Králík  župní 
Orelská pouť župy Orlické a Brynychovy. 
Byl to už 9. ročník. Na tuto sobotu si na-
plánovali farní pouť i farníci z Jablonného 
nad Orlicí. Většina  jich dorazila pěšky. 
Sešli jsme se, jak jsme zvyklí, na nádvoří 
poutníků před vchodem do kostela. Spo-
lečně jsme za praporečníky s prapory žup 
Brynychovy a Orlické a praporem jednoty 
Dolní Dobrouč vstoupili do kostela. Mši 
svatou sloužil duchovní správce koste-
la Karel Moravec a Adam Grabiec farář 
z České Třebové. Zažili jsme spolu pěkné 
společenství. Na zahradě kláštera bylo 
připraveno občerstvení v podobě guláše 
a párku v rohlíku.  Za pěkného počasí pro-
běhlo společně odpoledne se soutěžemi, 
táborákem, opékáním buřtů, skákacím 
hradem a závěrečná projížďka dětí na ko-
ních skvělou sobotu zakončila. Děkujeme 
všem, kdo se podíleli na přípravě a věno-
vali tomu hodně času. Jsou to především 
manželé Voleští z České Třebové a celá 
jejich  jednota. Dále se zapojili  jednoty 
Lukavice, Dolní Dobrouč, Třebechovice, 
Dašice a Orlice. Díky tomu jsme mohli 

prožít pěknou letní sobotu. Moc si této 
pomoci vážím. Už se těšíme na 10. ročník 
v příštím roce.

MARIE BRANDEJSOVÁ,  
starostka Orlické župy

Orli v Praze
Letos poprvé se uskutečnila událost na-
zvaná ANTHROPOID TOUR –  jde o spor-
tovně-branný závod. Závod byl uskuteč-
něn jako připomínka Kubiše a Gabčíka 
(byli členové Orla), kteří se účastnili aten-
tátu na Heydricha, který byl proveden 
27.5.1942. Připomněli jsme si jejich od-
vahu, statečnost, odpovědnost a ochotu 
obětovat se pro druhé. Po atentátu na 
Heydricha bylo popraveno 252  lidí  za 
pomoc parašutistům, zničena obec Lidi-
ce a Ležáky.
V dubnu proběhl tento závod v jednotli-
vých městech a tedy i u nás v bosonožské 
orlovně. Vítězové z těchto závodů se sešli 
25.5.2024 na celorepublikovém finále na 
sportovišti ZŠ Glowackého  v Praze.
Soutěžící si vyzkoušeli svou přesnou muš-
ku ve střelbě z air-soft zbraní, zdolávali 
překážkový běh, další různě náročné dis-
ciplíny na rychlost a přesnost, pokračovali 
hodem na branku, vše završili jízdou na 
čas na rotopedech. 

Nadšení a zapálenost našich soutěžících 
byla veliká. Za naši jednotu jelo 7 závod-
níků a domů nám přivezli 5 medailí ze 
3 kategorií. Děkujeme!
Okolí areálu školy naskytlo prostor k od-
počinku, vzájemnému posezení, nesoutě-
žící děti se vyřádily na kolech na přilehlém 
dopravním hřišti. 
Po vyhlášení vítězů jsme se přesunuli do 
Arcibiskupského paláce na Hradčany, 
kde se konala audience u arcibiskupa 
Jana Graubnera. Pan arcibiskup nás mile 
přijal a ukázal nám nádherné prostory ar-
cibiskupství. My jsme mu předali darem 
knihu o Akci Anthropoid s podpisy všech 
sportovců. A závěrem jsme v kapli společ-
ně poděkovali za den, zazpívali orelskou 
hymnu a dostali jsme požehnání na cestu 
domů.
Jelikož se s touto úžasnou akcí zároveň 
konalo mistroství světa v hokeji, bylo pro 
některé účastníky jasné směřování odpo-
ledního programu. Část se přemístila do 
fanzóny, kde zažili vítězství nad Švédy.
Pavel Juráček předvedl svou vytrvalost 
a po programu vyjel  z  Prahy do Brna  
na kole.
Děkujeme všem za úžasnou organizaci, 
společné chvíle.
VOLEJNÍKOVI, jednota Brno-Bosonohy
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MS seniorů  
ve stolním tenisu
Ve dnech 7.  7.  -  14.  7.  2024  v  Římě 
proběhlo Mistrovství  světa  seniorů 
ve  stolním  tenisu.  Letos  se  v  italské 
metropoli sešel rekordní počet 6 100 
aktivních hráčů, což z celého podniku 
činí  v  tomto ohledu druhou největší 
světovou sportovní událost, hned po 
Letních olympijských hrách. Výprava 
Česka čítala 145 účastníků, mezi nimi 
též 2 členy Orla Obřany, Hanu Kellnero-
vou a Marka Orla, kteří naši jednotu re-
prezentují v soutěži amatérských hráčů 
BREST. Konkurence na mistrovství byla 
nesmírně kvalitní, většinu především 
vyšších seniorských kategorií ovládla 
supersilná výprava Číny. Česko, z mi-
nulých  šampionátů  zvyklé  i  na  zlaté 
medaile, se tentokrát muselo spoko-
jit s dvěma stříbrnými (v kategorii žen 
starších 90let!)  a  čtyřmi bronzovými 
medailemi. Obřanští Orli k favoritům 
nepatřili. Hanka ovšem zahrála velmi 
dobře a postup ze skupiny do hlavní 
soutěže v singlu i smíšené čtyřhře byl 
velkým úspěchem. Markovi se do nej-
vyššího patra  postoupit  nepodařilo, 
ale výhra v utkání se slovenským soupe-
řem ve 2. kole soutěže útěchy nabídla 
příjemnou, byť malou, satisfakci.
Mistrovství seniorů se pořádá každoroč-
ně ve věkovém rozsahu 40-90+ let, a tedy 
uspět na něm může být dlouholetou mo-

tivací pro zlepšení vlastní hry. Takže na vi-
děnou příští rok v Novém Sadu, a třeba 
ve větším počtu!
PŘEMYSL DOHNAL, jednota Brno-Obřany

MS ve stolním hokeji
Zatímco většina českého národa se v po-
lovině roku 2024 upínala k domácímu 
mistrovství světa v ledním hokeji v Praze, 
probíhalo o pár kilometrů dál v pražském 
Majalandu mistrovství světa hokejistů, 
ale v tomto případě stolních.
To se koná jednou za čtyři roky a prá-
vě z důvodu pořádání  ledního hokeje 
se nabízelo obě akce časově spojit. Do 
hlavního města se sjeli hráči a hráčky ze 
13 zemí a soupeřili spolu ve třech disci-
plínách – táhlový hokej Chemoplast, air-
-hockey a billiard-hockey šprtec.
Právě stolní hokej – billiard-hockey šprtec 
je sportem, který má svůj oddíl i v Brně-
-Bohunicích a patří řadu let k oddílům 
nejúspěšnějším. Není to ještě ani rok, co 
zvítězili členové jednoty Orel-Bohunice 
ve  švédském Lundu v  „Poháru mistrů 
evropských  zemí“ a není  tak  žádným 
překvapením, že si dva hráče z vítězné 
sestavy Bohunic vybral na svou soupis-
ku i český reprezentační kouč Miroslav 
Škorpík.
V nabitém třídenním programu byla sou-
těž družstev ve stolním hokeji k vidění 
poslední hrací den. Největším strašákem 
české reprezentace bylo Švédsko, které 

obhajovalo poslední titul mistrů světa. 
Ti si poradili v semifinále s Rumunskem 
a těšili se ve finále na vítěze druhého se-
mifinálového duelu mezi Českou repub-
likou a Slovenskem. Češi drama nepřipus-
tili a východní sousedy ve třech směnách 
jasně přehráli 9:0.
Odpor seveřanů ve finále trval jen první 
směnu. Český výběr byl dobře připraven. 
Švédům obhajoba nevyšla, Češi berou 
zlato. Slovensko skončilo bronzové.
Česká republika letos zvítězila jak v hokeji 
ledním, tak i v tom stolním. Aktuálními 
mistry světa jsou pro brněnské Bohunice 
i dva hráči vítězné sestavy – Martin Vrána 
a Michal Franěk a svými výkony přispěli 
k  vzorné  reprezentaci  nejen  České 
republiky, ale též jednoty Orel Bohunice.
Kroužek stolního hokeje probíhá v bo-
hunické orlovně každý čtvrtek od 18 ho-
din a je vhodný pro mladší i starší hráčky 
a hráče.
Billiard-hockey šprtec je tradiční českou 
hrou s volně uloženými hracími kameny, 
uváděnými do pohybu malou hokejkou. 
Hra svou podstatou rozvíjí jednak ma-
nuální zručnost, tak i schopnost rychlé 
analýzy situace.
Na provoz oddílu i orlovny přispívá Sta-
tutární město Brno a MČ Brno-Bohunice.

MICHAL FRANĚK
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Turnaj ve stolním 
tenise župy  
ThDr. Jana Sedláka
V sobotu 8.6. 2024  jsme  se  setkali  ve 
spřátelené sokolovně v Brně-Juliánově. 
S původně přihlášených desíti jednot při-
jelo 43 hráčů z 9 jednot. Mladších žáků 
a žákyň bylo 13, starších žáků a žaček 14, 
juniorů 5 a mužů a žen 11. Turnaj jsme 

a medaili, všichni pak sladkou odměnu. 
(v mladších kategoriích). Důkazem toho, 
že stolní tenis se dá hrát v každém věku 
je fakt, že nejmladší hráč Daniel Jurásek 
z jednoty Brno-Židenice (2017) a nejstarší 
hráč Bohumil Bílek z jednoty Brno-Masa-
rykova čtvrť (1947) mají mezi sebou věko-
vý rozdíl obdivuhodných 70 let.

JOSEF HAMPL, Brno-Židenice 

Letní orelský tábor 2024
Téma: Artušovské legendy
     Letošní tábor probíhal v polovině čer-
vence, přesněji od 13. 7. do 19. 7., na 
skautské základně Dobrá Voda v Koži-
chovicích u Třebíče. Děti při příjezdu vítali 
natěšení vedoucí, kteří jim pomohli s uby-
továním a provázeli je celým týdnem. Po 
rozloučení s rodiči a rozdělení do pokojů, 
přivítal děti kouzelník Merlin, který byl 
průvodcem po celý tábor. Merlin uvedl 
děti do děje, poté si děti začaly vyrábět 
táborová trička a váčky na bodíky. Večer 
u táboráku se opékaly buřty, hrálo se na 
kytaru a zpívalo se. Mladí táborníci sledo-
vali vývoj Artuše od neznámého mladíka 
po velkého a mocného krále, kterým se 
stal. Artuš se řídil moudrými radami Mer-
lina a spolu s dětmi sbírali kamení, pak 
postavili hrad Kamelot. Proti Artušovi 
s Merlinem spojili své síly Vortigern, bý-
valý přítel Artuše, a čarodějnice Morgana, 
kteří se snažili zmařit dílo Artuše a Mer-
lina.

     Týden nám utíkal i přes parné vedro 
jako voda,  táborníci  v průběhu mohli 
vyzkoušet svoji trpělivost, rychlost, šikov-
nost, museli zapojit i svaly, důvtip a mysl. 
Všechny tyto vlastnosti využívali mimo 
jiné v jednotlivých i týmových hrách, kde 
například plnili úkoly od jezerní paní, za-
pamatování si kouzelné formule k ovlád-
nutí Excalibru, vyzkoušeli svoje štěstí, po-
moc raněným rytířům a mnoho dalších 
her. Ve čtvrtek večer byli všichni účastníci 
tábora pasováni na rytíře, pak následova-
lo ohňové vystoupení.
     Každé ráno čekala na děti rozcvička ve 
formě tance, protahování, běhání a sklá-
daček. Poslední táborový den byly vyhlá-
šeny výsledky celotáborové hry, ve které 
děti  sbíraly body v  jednotlivých hrách 
a soutěžích. Všem účastníkům byly roz-
dány upomínkové listy, diplomy a všichni 
si mohli vybrat hezkou cenu za to, jak se 
celý týden snažili. Tábora se zúčastnilo 
celkem 26 úžasných neohrožených rytířů 
a rytířek. Každý si domů odvezl flash disk, 
který obsahoval vyrobené video z celého 
týdne a spoustu fotografií, aby i členové 
rodin viděli, jak jsme si celý týden užívali. 
Tábor jsme ukončili táborákem a zpívá-
ním u ohně a pak už jen čekali na rodiče.
Věříme, že si každý tábor užil, a těšíme se 
na další rok.  
Děkujeme za orelská trička a ostatní spor-
tovní materiál!
STANISLAV SYMONIDES, vedoucí tábora 

zahájili v 9.00 hodin orelskou modlitbou 
a rozdělili se do skupin podle věku. Hrá-
lo se na sedmi stolech ve dvou hernách 
a přísálí. Potěšila nás hojná účast rodičů 
a trenérů, kteří na turnaj doprovodili své 
svěřence. Velký dík patří zejména Zdeňku 
Rotreklovi z jednoty Brno-Bohunice, kte-
rý se ujal řízení již tradičně nejnáročnější 
kategorie mužů. Průběžně po dohrání 
dané kategorie probíhalo vyhlášení vý-
sledků, tři nejlepší hráči obdrželi diplom 
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Orel Dobříš má mistryně 
ČR i vítězky ligy soutěže 
Žij pohybem
V  květnu  a  červnu  vyvrcholila  letošní 
závodní sezóna všech našich závodních 
týmů v aerobiku a tanci, která byla jedna 
z nejúspěšnějších v dosavadní soutěžní 
historii.
Poslední víkend v květnu jsme vypravili 
autobus se třemi stepařskými týmy do 
Havířova, kde se konalo Mistrovství ČR 
II.VT v gymnastickém aerobiku – finále 
soutěže Mistry s Mistry pod hlavičkou 
České gymnastické federace. Tým juni-
orek se skladbou Latino si přivezl titul 
mistryň ČR II. VT ČFG a obhájil tak loňské 
vítězství, tým seniorek se skladbou Jane 
Fonda i nejmladší tým kadetek vybojovaly 
shodně titul vicemistryň ČR. 
Druhý víkend v červnu se konalo v Brně 
Mistrovství ČR soutěže Česko se hýbe 
Českého svazu aerobiku a fitness, kte-
rého se zúčastnily taneční závodní týmy 
a děti show. I z tohoto mistrovství máme 
titul vicemistryň, který vybojoval tříčlen-
ný  tým GGGirls  v  kategorii  dynamic 
dance a dvě bronzové medaile pověsily 
na krk týmy juniorů a mini tým Anitta 
Bonita.
Úplně posledním závodem a vrcholem 
sezóny byl  v polovině června  finálový 
závod ligové soutěže Žij pohybem, kte-
rý se konal v Praze. Byl to celkově čtvrtý 

a poslední závod tohoto seriálu a všech 
našich šest závodních týmů nás skvěle 
reprezentovalo. Celkovými vítězi ligy ve 
své kategorii se stal juniorský dance tým 
Kotkas a tým kadetů na stepech Saki saki. 
Krásné druhé místo v lize vybojoval dan-
ce tým dětí Ékaras a stepový tým senio-
rů Jane Fonda. Celkově v lize skončil náš 
nejmladší tým dětí show Vikingové těsně 
pod stupni vítězů na čtvrté příčce a 5. mís-
to celkově si v nabité konkurenci odvezl 
tým junior step Latino. Celkově jsme letos 
vybojovali na všech jarních závodech 59 
cenných kovů.
Všem závodníkům moc gratulujeme, dě-
kujeme jim za vzornou reprezentaci.
Velké poděkování patří také všem trenér-
kám, které naše týmy perfektně na celou 

závodní sezónu připravily. Jmenovitě Bar-
če Pechmannové, Kamile Paulové, Kristý-
ně Bílkové, Adrianě Brašničkové, Markétě 
Vodenkové, Andrejce Žádníkové a Elišce 
Lohrové.
Děkujeme i všem partnerům, kteří i v této 
závodní sezóně podporovali naši činnost 
a pomohli nám k úspěchu. Velké díky Ná-
rodní sportovní agentuře, městu Dobříš, 
společnosti Česká Masna, Středočeskému 
kraji a střešní organizaci Orel.
Na konci prázdnin se všechny závodní 
oddíly vydaly na soustředění, které se již 
tradičně konalo v rekreačním středisku 
Štědronín. Během týdne jsme naše zá-
vodnice a závodníky již začali připravovat 
na novou závodní sezónu. Téma soustře-
dění bylo „Zpátky do minulosti“, užili jsme 
si spoustu legrace a zahájili jsme přípravu 
za dalšími úspěchy. 

KLÁRA JANDOVÁ
Foto- KAMILA PAULOVÁ

Poutní den
Jak již se stalo v Ústí nad Orlicí tradicí, 
tak i letos pořádala farnost Poutní den. 
Konkrétně se jednalo o neděli 18. srpna. 
Tato akce je pořádána vždy o pouti, kte-
rá se slaví na slavnost Nanebevzetí Pan-
ny Marie, které je zasvěcen místní kostel.  
Každoročně se do programu a příprav 
zapojuje také naše jednota Orla.  Jedná 
se především o program pro děti, kte-
rý se snažíme vždy připravit tématický. 
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V letošním roce jsme si připravili téma 
rytíři. Děti tak navštěvovaly jednotlivá 
stanoviště, která jsme si připravili v parku 
u kostela a byla tématicky zaměřená prá-
vě na dovednosti rytíře (stavba hradního 
mostu, stavba hradu, kresba erbu, šerm 
a další). Po splnění všech úkolů a aktivit 
bylo pro děti připraveno pasování na ry-
tíře. Celkem se programu zúčastnilo 72 
dětí. Po téměř dvouhodinovém progra-
mu pro děti následoval na farním dvoře 
kulturní program.  
 JIŘÍ KADA

Florbal Orel Kněžice – 
mladší žáci
Všichni máme velkou radost. Podařilo se 
nám obhájit loňské vítězství.
I letos jsme se stali vítězi ligy - Přeboru 
Vysočiny mladších žáků.
Klobouk dolů, kluci a holky. Dokázali jste 
opět s přehledem porážet velké florbalo-
vé kluby z celé Vysočiny. 
Tahle skvělá parta mladších žáků v sezóně 
2023/2024 hrála v sestavě:
Gólmani: Adam Šlouf, Miroslav Kvasnička
Hráči: Matěj Matula, Adam Slavík, David 
Velc, Lukáš Uhlíř, 
František Boudný, Max Rezek, Ema Berko-
vá, Veronika Březnová, Aneta Slabá
Zahráli si s námi i Sabina Hájková a gól-
man Samuel Berka.

Spolu už si takhle nezahrají a já jim všem 
přeji hodně úspěchů v další  kategorii  
a v nových klubech. Ať vás florbal i nadále 
tak baví a ať se vám všem daří.
Chtěla bych touto cestou poděkovat i ro-
dičům, kteří nám fandili, podporovali nás 
a hráče na turnaje vozili.
MARKÉTA REZKOVÁ, trenérka florbalu

Memoriál  
Vojtěcha Koreše
Člen naší orelské jednoty Vojtěch Koreš 
zahynul při autonehodě 11. 6. 2000 na 

místě spolujezdce ve věku nedožitých  
20 let.
V sobotu 15. 6. se uskutečnil již 24. ročník 
florbalového turnaje žáků a žákyň - Me-
moriál Vojtěcha Koreše. Turnaje určené-
ho pro kategorii mladších žáků se letos 
zúčastnily pouze čtyři týmy.  S domácím 
týmem  změřily  síly  dva  týmy  Snipers 
Třebíč a tým Orel Telč. Vítězem turnaje 
se stalo družstvo Snipers Třebíč modří, 
které dokázalo porazit všechny soupeře. 
Na druhém místě  skončil domácí  tým 
Orel Kněžice, třetí místo patřilo druhému 
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třebíčskému týmu a na čtvrtém skončil 
tým z Telče. Za předvedené sportovní 
výkony byli hráči odměněni medailemi 
a něčím sladkým pro doplnění energie.

ANTONÍN RYGL,  
trenér florbalu, Orel jednota Kněžice

SilverCup2024 –  
mladší žáci
Po roce jsme opět zavítali na silně obsaze-
ný florbalový turnaj do Kutné Hory.
Ano, tajně jsme doufali, že se nám v tak 
silné konkurenci mladších žáků podaří 
uspět.
Je 9. 6. 2024, jsme v Kutné Hoře a náš tým 
složený z hráčů Kněžic, Okříšek a Třebíče 
jde do boje.
Celkem bylo přihlášeno 14 tymů, ve sku-
pině nás čekalo 6 zápasů, kde jsme bohu-
žel 1 zápas smolně prohráli o jeden gól, 
a tak i přes další výhry nás čekal boj o 3. 
místo. Zápas se Slavií Praha jsme ale jasně 
vyhráli 8:0 a tak si odvážíme medaili.
1. místo  Florbalová akademie Mladá  

Boleslav
2. místo FBC Štíři České Budějovice
3. místo Orel Kněžice
4. místo FBC Slavia Praha
Děkuji rodičům, že přijeli fandit a hlavně 
děkuji hráčům za předvedené výkony 
a reprezentaci Orla!
MARKÉTA REZKOVÁ, trenérka florbalu

Orelský příměstský 
„indiánský“ tábor  
ve Znojmě
  První  srpnový  týden  hostila  fara  ve 
Znojmě - Louce už třetí ročník orelského 
příměstského tábora,  tentokrát věno-
vaného indiánskému tématu. Dětem se 

letos intenzivně věnovali nejen dospělí 
vedoucí v čele s náčelníkem Starým orlem 
(starostou naší jednoty Ludvíkem Miho-
lou), ale i šikovné pomocné vedoucí, kte-
ré si získaly velmi rychle oblibu většiny 
malých účastníků, zvlášť holčiček. Dva-
cet dětí ve věku 5 až 10 let, které si hned 
po seznámení s programem a pravidly 
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nápaditě vymýšlely svá indiánská jména 
(Dlouhá cesta, Rybí oko, Hravá žabička...), 
soutěžilo ve čtyřech skupinách - jednotli-
vých indiánských kmenech. 
Během jednotlivých táborových her si 
zkoušely a  trénovaly  různé  indiánské 
dovednosti, se kterými se později urči-
tě neztratí ani mezi svými bílými bratry. 
Zároveň  je bavilo  i spoustu „nebodo-
vaných“ her,  kdy  si mohly  vyzkoušet 
spolupráci  i napříč standardními sku-
pinami. Aktivnější program doplňovaly 
také klidnější tvůrčí činnosti (zdobení 
orelských triček, vytváření čelenek, la-
pačů snů a tomahawků), poslech indi-
ánských příběhů a každodenní hodno-
cení uplynulého společně stráveného 
dne v táborovém teepee. Kvůli nácviku 
některých základních umění indiánů se 
táborníci vypravili postupně i na tři vý-
lety. Navštívili Merlinovu farmu v areá-
lu Family city na Hatích u Znojma, kde 
si mohly děti vyzkoušet péči o zvířata 
a hlavně jízdu na konících. Všichni se se-
známili díky členkám Lukostřeleckého 
klubu Znojmo, z.s. teoreticky i prakticky 

se vším o tomto sportu - jak se skládá 
a drží luk, jak se z něj střílí na bizona... 
A za pomoci instruktorů se děti plavily 
na lodích od bývalé vodárny ve Znojmě 
k jezu u kláštera v Louce a díky různým 
soutěžním úkolům a hrám si trénovaly, 
jak se loď ovládá. 
Jednou ze společných vlastností zatím 
všech tří našich táborů bylo, jak rychle 
během nich čas letěl. Ať už to je dáno 
nabitým programem, skvělými a akční-
mi vedoucími nebo úžasnou skupinou 
dětí, vždy všechny překvapí brzký zá-
věr a rozchází se do svých domovů plní 
krásných zážitků. Je třeba zmínit naši 
letošní velmi dobrou zkušenost s pře-
vážně vlastní přípravou jídla, protože si 
děti viditelně lépe pochutnaly, dokon-
ce si pravidelně přidávaly, což jsme při 
předchozím řešení obědů s externími 
dodavateli nezažili. Možná se projevila 
zkušenost maminek - kuchařek :). Zá-
roveň si pochvalujeme výbornou spo-
lupráci s rodiči, která je dána i snahou 
vedoucích stále je zodpovědně informo-
vat o všem, co děti čeká, jak je připravit, 

ale také o tom, co děti každý den dělaly, 
a doplňovat i fotografiemi v rámci what-
sappové skupiny. Těšíme se tak důvěře 
rodičů a  již nyní zájmu o další  ročník 
tábora. 
Na závěr bychom tímto chtěli poděkovat 
všem, kteří se na přípravě a průběhu tá-
bora podíleli, nebo jinak pomáhali a pod-
porovali.   
 S milým pozdravem

LUCIE KOSÍKOVÁ WEISSOVÁ

Pozořický Orel  
ve sportu
V pozořickém Orlu se žije volejbalem. 
Muži  se poctivě připravovali  během 
zimních měsíců na jarní část krajského 
přeboru. Ženy také hrály KP. V žákovské 
soutěži máme dvě družstva: družstvo 
A obsadilo po posledním kole 5. místo 
a družstvo B 19. místo v tabulce. V ba-
revném minivolejbalu  se uskutečnily 
dva turnaje v Rousínově, jichž se z naší 
jednoty zúčastnilo asi 40 dětí. 
V  sobotu  13.4.  se  v  Brně-Obřanech 
uskutečnil  běžecký  závod Obřanský 
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cross. Z naší jednoty soutěžila tři děvča-
ta s těmito výsledky: Ludmila Truneč-
ková - 3.místo v kategorii předškolní 
dívky, Ludmila Kratěnová  - 7. místo, 
Eliška Trunečková - 8. místo v katego-
rii minipřípravka dívky. Během jarních 
měsíců  se  rozběhla  druhá  polovina 
krajského přeboru ve volejbale mužů, 
pokračovaly  soutěže mládežnických 
kategorií: proběhla čtyři kola okresního 
přeboru  žactva  a  kadetek  a  také  se 
uskutečnily dva turnaje v barevném mi-
nivolejbalu, a to v Křenovicích a Bučo-
vicích. 
Volejbalová  sezóna  2023/2024  tedy 
skončila pro pozořická družstva násle-
dovně:
•   Okresní přebor Vyškov - katego-
rie žákyně: 1. místo - Pozořice A, 
10. místo - Pozořice 

•   Okresní přebor Vyškov – kadetky: 
1. místo – Pozořice

•   Krajský přebor II. třídy – ženy:  
5. místo - Orel Pozořice 53 bodů 

•   Krajský přebor II.třídy – muži:  
4. Orel Pozořice 37 bodů

Pozořický Orel 
v kultuře
Jednota Pozořice ráda spolupracuje s dal-
šími obecními spolky, a tak se mohl spo-
lečně se ZUŠ Pozořice v neděli 7. ledna 
uskutečnit Tříkrálový koncert, kde DNS 
Orlík doprovázený zpěvem NS Orelská 
chasa vod Pozořic předvedl „Živý mecha-
nický Betlém“.  Následoval 20. ledna orel-
ský krojovaný ples doprovázený hudbou 
Sivické kapely. O týden později 27. ledna 
si podobnou akci užily děti, pro které byl 
připraven maškarní ples  se  soutěžemi 
a tombolou. Všeobecné veselí vyvrcholilo 
v neděli 11. února při deštěm doprováze-
ném ostatkovém průvodu. Ten byl tvořen 
různými pozořickými spolky a prošel obcí 
až k hasičce, kde se tradičně pochovala 
basa. V sobotu 23. března se na orlovně 
uskutečnil velikonoční jarmark s výtvory 
a produkty místních obyvatel a dětské díl-
ničky s mnoha příležitostmi k jarnímu tvo-
ření. Šňůra kulturních perel pokračovala 
v neděli 5. května, kdy nejen pro maminky 
byl připraven program stávající z vystou-
pení všech skupin DNS Orlík. Přípravka 

nám ukázala otlókání píšťaličky a jarní hry 
na louce, mladší děti nám předvedly, jaké 
to je, když jde táta na hóby a někde v lese 
zablódí. Starší děvčata se nám předvedla 
coby parádnice, co si můžou vybírat. Zá-
roveň od 4. května do pátku 10. května 
probíhala na orlovně  výstava  „Poezie 
babiččiny kuchyně“. Ke shlédnutí bylo 
velké množství tzv. vyšívaných kuchařek, 
to jsou různě velká vyšívaná plátna umís-
těná v kuchyních. Dále bylo možné pro-
hlédnout si smaltované nádobí a mnoho 
dalších kuchyňských potřeb našich babi-
ček. Zatím poslední konanou akcí bylo 
sečení farské louky za kostelem v sobotu 
25.5. v brzkých ranních hodinách. Orelská 
chasa vod Pozořic se společně s příchozí-
mi chopila kos, hrábí a zanotovala si za 
doprovodu hudecké muziky. Akci dopro-
vázel drobný jarmark šikovných řemeslní-
ků. Srdečně zveme na další akce, kterými 
jsou Dýňobraní a Orelské hody v říjnu 
a Adventní Pozořice v prosinci. Konkrét-
nější informace jsou včas zveřejňovány na 
webu jednoty.

Orel jednota Pozořice
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Orelská stopa na ME  
ve stolním hokeji
Ve dnech 14-16.6. 2024  se  v  lotyšské 
Valmieře konalo ME ve stolním hokeji. 
Turnaje se účastnila i česká výprava, kte-
rá čítala 14 reprezentantů v hlavní kate-
gorii Open, mezi nimiž byl i Matěj Ležík, 
člen župy Brynychovy, v jejichž prostorách 

Patrik Petr, který obsadil celkově velice 
solidní páté místo. V týmové kategorii 
obsadila Česká republika nepopulární 
čtvrté místo, když v souboji o bronz pro-
hrála se silným Švédskem. Zlato bral tým 
Ukrajiny, který nejtěsnějším rozdílem 
zdolal ve finále domácí Lotyše.
Matěj Ležík se po sobotní části dostal do 
Divize 2, kterou druhý den celou ovládl, 
když ve finále play-off porazil domácí 
mladou naději (ročník 2008) Regnarse 
Vazolinse, kterému patřilo tou dobou 
23. místo na světě (český hráč figuroval 
na 126. pozici ve světovém žebříčku). 
Z tohoto pohledu lze celkové 65. místo 
ze 107 účastníku hodnotit jako úspěch, 
neboť konkurence byla opravdu velmi 
silná. 
Stolní hokej  je hra, ve které se kloubí 
rychlost a postřeh se šikovností a takti-
kou. Hrát můžou jak děti, tak dospělí, 
nebo dokonce i důchodci. Českého Po-
háru se pravidelně účastní kolem 40 hrá-
čů, mezi nimiž je vždy i pár dívek a žen, 
které jsou důkazem toho, že tento sport 
potírá rozdíly ve fyzických dispozicích.  
Zápas trvá 5 minut a během jednoho 
dne jich hráč na turnaji absolvuje kolem 
30-40. 
Pokud máš i Ty zájem hrát, navštiv strán-
ky www.trefik.cz/stiga, kde se dozvíš víc, 
nebo pokud jsi z okolí Hradce Králové, 
kontaktuj přímo Matěje Ležíka na tel. čís-

le 774 026 257, který pořádá pravidelné 
tréninky, na které je zván každý, kdo má 
tento netradiční sport rád.

MATĚJ LEŽÍK

Kemp v Kuřimi
Orel jednota Kuřim a Florbal Kuřim uspo-
řádali letos, stejně jako každé léto, neza-
pomenutelné zážitky pro všechny mladé, 
nejen florbalové nadšence. Naše kempy 
a  tábory  jsou navrženy  tak, aby nejen 
zlepšily florbalové dovednosti účastníků, 
ale také aby jim poskytly skvělou zábavu 
a nové přátele. Důležitým aspektem je 
také zvýšení tělesné kondice mládeže. 
V letošním parném létu byl kemp kon-
cipován tak, aby ho děti všech věkových 
kategorií zvládly bez jakékoliv újmy. Spor-
tovali jsme na orelském hřišti, v městské 
sportovní  hale,  ve wellness,  na  hřišti 
plážového volejbalu, v tělocvičnách škol 
i na školním venkovním hřišti. Naši trenéři 
a lektoři jsou zkušení odborníci, kteří se 
postarali o to, aby každý účastník dosá-
hl svého maxima. Kromě již zmíněného 
florbalu jsme nabídli širokou škálu aktivit, 
od sportu po různé dovednostní soutě-
že. Myslím, že na kempu se děti seznámily 
s novými kamarády, kteří sdíleli společně 
radost z pohybu.
Děkujeme za podporu Městu Kuřim a Mi-
nisterstvu obrany,

 ALEŠ HANÁK, místostarosta jednoty

společně s několika dalšími nadšenci 
pravidelně dochází na tréninky. Česká 
výprava se ustanovila na základě cel-
kového pořadí v Českém Poháru, který 
se koná celoročně a zahrnuje 10 zastá-
vek po celé republice. Hraje se přibližně 
jednou za tři týdny a účastnit se může 
kdokoli. 
Samotné ME žádné větší překvapení, co 
se týče umístění, nepřineslo – první dvě 
příčky obsadili zástupci domácího Lotyš-
ska, kde se proti sobě utkali dva kama-
rádi, ale i velcí rivalové, kde byl nakonec 
šťastnější zkušenější z nich Edgars Caics, 
který je momentálně největší osobností 
stolního hokeje na světě. Na předních 
příčkách figurovali ve větším množství 
i zástupci Ukrajiny a Švédska, ale špatně 
si nevedl ani aktuálně nejlepší český hráč 
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Anthropoid tour 2024 
v Kuřimi
V sobotu 16. června proběhlo v kuřim-
ském zámeckém parku  jedno z deseti 
kol branně sportovního závodu. Společ-
ně se Skauty a oddílem Lezčat jsme při-
pravili kromě prezentace našich spolků 
také spoustu stanovišť, kde si děti i rodi-
če mohli vyzkoušet např. střelbu, plížení 
nebo hod na cíl. Velkým lákadlem bylo 
lanové centrum a bylo skvělé vidět, že ně-
které děti šplhaly jako malí pavoučci beze 
strachu a s nadšením. Skauti připravili po-
znávání stromů, listů, květin a zvířat pod-
le stop. Celý den si všech 126 soutěžících 
dětí užilo. Za podporu děkujeme Městu 
Kuřim a Ministerstvu obrany prostřednic-
tví Orla ČR.

 PETR MACEK, starosta jednoty Kuřim

Orel jednota  
Holubí Zhoř
Naše  jednota  je  jedna  z  nejmladších, 
ale fungujeme velice dobře. V letošním 
roce jsme se opět připojili k výzvě ústře-
dí a vystavili před orlovnou staré, na bílo 
natřené kolo a připomněli  si hrdinský 
čin atentátníků, orlů Gabčíka a Kubiše 
Operace Anthropoid. Kolo nám i krásně 
„vykvetlo“ a stojí před bývalou školou 
a školkou, kterou máme v dlouhodobém 
pronájmu od města Velká Bíteš. Máme 
zde vybudovánu posilovnu a fungujeme 
zde s Baby klubem. Jedna třída je zařízena 
jako herna a nyní opravujeme další míst-
nost a chtěli bychom zde pro naši mládež 
zřídit klubovnu. Největší  letošní akcí je 
budování nového venkovního dětské-
ho hřiště a věříme, že se nám to podaří.  

Spolupracujeme s místními hasiči a spou- 
stu prací si děláme svépomocně.
V neděli 30. června jsme uspořádali již 
podruhé Petropavlovskou pouť v naší 
obci. Přivítali  jsme P. Pavla Kopeckého 
z Čebína, mši sv. doprovázela dechová 
hudba ze Křtin pod vedením Marka Rady. 
Bylo to příjemně strávené odpoledne. 
Kapela vyhrávala, naše manželky a ma- 
minky napekly a hasiči se postarali o ob- 
čerstvení. Děkujeme za účast i s prapory 
našim spřáteleným jednotám z Kuřimi 
a z Bukoviny.
Nápadů máme spoustu a postupně je za-
čínáme realizovat. V srpnu jsme podnikli 
první cyklovýlet po okolí. Trasu jsme zvoli-
li s ohledem na všechny věkové kategorie 
a výkonnosti. Lákadlem pro dospělé byl 
cíl v rodinném Svatojakubském minipivo-
varu v Jinošově. Poseděli jsme v krásném 
prostředí selského dvora, dokonce jsme si 
neplánovaně domluvili i prohlídku pivo-
varu, děti vylízaly zmrzlinu a vydali jsme 
se na cestu zpátky. Určitě v cyklovýletech 
budeme pokračovat.
Rád bych poděkoval všem, kdo se podílí 
na činnosti naší jednoty – členům rady, 
hasičům, děvčatům, která vedou Baby 
klub, Míle a Víťovi za iniciativu, členům 
z jednot Kuřim a Bukovina za to, že nás 
aktivně vedou a dík patří všem, kdo se na-
šich akcí účastní. Pak má všechno smysl.

JOSEF LOS, starosta jednoty
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Soustředění Orlíků, 
aneb  
„HRY bez HRANIC“
Hry bez hranic jsme vymysleli,
aby se děti i dospělí společně bavili.
Každý z nás duchem „hráčem“ byl,
chtěl prožít pár krásných chvil.
Počasí všem hráčům přálo,
mnoho her se zahrát dalo.
Ten, kdo nás zná, možná i tuší,
že ač jsme orlíci, máme hráčskou duši.

Je rok 2024 a v pořadí už po 11. rok, první 
týden o prázdninách na orelském spor-
tovišti vítáme orlíky, kteří si na týdenním 
soustředění můžou zdokonalovat své po-
hybové a vědomostní schopnosti. I tento-
krát soustředění začalo přivítáním, vpuš-
těním „hraniční dráhou“ orlíků do „HRY“, 
sestavením družstev, vymyšlením jejich ná-
zvů: Dráčci, Hadi, Vlna tsunami, Pampeliš-
ky a také výrobou vlajek a štítů a pokřiků: 

„Pampelišky jsou nej!“ 
„Kdo je nejlepší? Dráčci!  
Kdo je nejlepší? Dráčci!“ 
„Hadiii!“ 
„Vlnaaá tsunamiii!“

Stihli jsme i první trénink, kde si dali vedou-
cí a instruktoři záležet na rozcvičení hráčů 
a zopakování běžecké abecedy. První den 
byl tvořivý a běhací. Další den nám vládli 
červení „DRÁČCI“ a vévodily samé hry. Hry, 
které měly hráče posílit i zdokonalit v gym-
nastice. Odvaha tam nechyběla. Odpole-
dne se hrály týmové hry: oblíbený Jugger, 
přehazovaná na plážáku a ringo. 
Druhý den – byl gymnastický a  týmo-
vě hrací. Ve středu vládli zelení „HADI“, 
kteří se jako ostatní týmy rozešli po sto-

pách Willyho Foga. Čekalo je tam plnění 
mnoha úkolů, zdolávání překážek, než se 
dostali do cíle. Zmožené hráče překvapi-
la sprcha z nebe, ale to vůbec nevadilo. 
Naopak! Hráči šli za doprovodu kapek 
doplnit energii chutným obědem (řízek 
s bramborami) a pak hurá: další zdolává-
ní „mokrých hranic“. Hráči naskákali do 
vyškovského akvaparku. A že si to všichni 
užili, to mi věřte. Nikdo se nám neutopil 
a všichni hráči doplavali na hranice. Třetí 
den byl mokrý. Ve čtvrtek se stali vlád-
ci modří „VLNA TSUNAMI“. Nedejte se 
zmýlit, s vodou to mělo málo společného. 
Nebo alespoň to, že naši hráči se docela 
zapotili. Zapotili se hráči, kteří museli no-
sit na zádech spoluhráče, zapotili se hrá-
či, kteří museli běhat k nápovědám a za-
potili se hráči při odpovědích na otázky 
kolem atletiky. Atletika  je  sport  číslo 
1 a pokud chtějí být hráči také jedničky, 
tak musí vědět, nebo makat. Taková byla 
hra Pony expres. Obědem (palačinky) 
načerpali další síly a hurá na „Hrací Závo-
dy“ – atletický trojboj, ve kterém si hráli 
dohromady kluci s holkami stejné věko-
vé kategorie ve třech disciplínách: běh – 
skok – hod.  A jak to dopadlo?
Kategorie nejstarší hráči: 1. Dan Putera,  
2. Honza  Štroblík,  3.  Simča  Samková,  
4. Žanda Vojtková a Jonáš Holzer, 6. Oky 
Blažek, 7. Rebi Holzerová a Sabča Havlíč-
ková, 9. Magda Kuhutiarová, 10. Gabča 
Hošková.
Zde vyzvedneme Simču, která porazila 
v běhu všechny holky i kluky, Dan a Jonáš 
skočili skoro 4 metry a Honzík s Okym pře-
hodili měřící pásmo.
Kategorie starší hráči: 1. Barunka Skáce-
lová, 2. Ema Haluzová, 3. Jolča Adamová, 

4. Matěj Vlček a Kuba Langer, 6. Maruš-
ka Hanáková, 7. Honzík Sousedík, 8. Kája 
Kotíková, 9. Nela Rychliková, 10. Verča 
Dorazilová.
Zde vyzvedneme Emču, která taky pora-
zila v běhu všechny holky i kluky, nejdelší 
skok měla Barča a hod Matěj. Barču vy-
zvednu ještě jednou za to, že mezi námi 
je nováček, ale výkony – wau!
Kategorie mladší hráči: 1. Bea Hrdínko-
vá, 2. Dan Štroblík, 3. Sandra Blažková, 
4. Kuba Hošek, 5. Johanka Grec, 6. Rosťa 
Topor, 7. Sofča Kantorková, 8. Anastázie 
Bařinková, 9. Eliška Wágnerová, Martin 
Kohutiar – DNS
Zde vyzvednu Beátku, která neměla kon-
kurenci v běhu a hodu, musím pochválit 
dlouhý skok Dana i Sandry.
Kategorie nejmladší hráči:  Jony Pute-
ra, 2. Monika Věrná a Roman Sousedík,  
4, Agátka  Bližňáková  a  Frantík  Janík,  
6. Tom Málek, 7. Anička Čechová, 8. Da-
lík Ševčík, 9. Kačenka Snídalová, 10. Vojtík 
Málek
Zde vyzvednu rychlý běh Moniky, skok 
Románka a Jonáška a hod Jonáška.

Čtvrtý den byl závodní.
V pátek začalo sluníčko ohřívat hranice už 
brzo ráno. Hráči se chystali na „Hraniční 
pochod“ směr Ivanovice. Tempo a směr 
udával do žluta zbarvený tým „PAMPELI-
ŠEK“. Cesta byla dlouhá, a tak přestávky 
v podobě her a jiných úkolů přišla vhod. 
10 km hraniční pochod hráči zvládli hra-
vě a v cíli na náměstí  je čekala vedoucí 
Kačka s pizzou. Takto posilněni a odpo-
čati, se přesunuli k nádraží. Paní průvod-
čí vykouzlila úsměv na tváři, když viděla, 
že  hráči  si  příjezd  vlaku  krátí  tanečky. 
Všichni jsme se vrátili utahaní, leč šťastní, že 
jsme pochod přežili ve zdraví. Následovalo 
sčítání bodů a zakončení HER bez HRANIC. 
Rozdaly se malé dárky, zakřičely se povzbu-
zující pokřiky a pak se objímalo a děkovalo.

Pátý den byl namáhavý!
Musím taky poděkovat: vedoucí Kačce, 
Anežce, Ivetce, oběma Terezkám a instruk-
torům: Moně, Julince a Matymu s Metym za 
skvělou práci. Že jste to dělali s hráči dobře, 
píše i jedna maminka:„děkujeme za per-
fektní rekapitulace proběhlých dní a do-
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statek info. A za skvělou organizaci a pri-
ma program pro děti. Anička si kemp užila. 
Moc se jí to líbilo. Na každý den se moc tě-
šila. Děkujeme za Vaši ochotu a obětavost. 
Pro děti i nás to moc znamená.“
Dál děkuji: Alče a Zuzce (zapůjčení várnic 
na pitný režim), manželům Daňkovým (za-
půjčení pomůcek na JUGGER), starostovi 
Zbořilovi (za bazén), správci Petinovi (za po-
kosenou trávu a ochotu pomoct), ale nejvíc 
děkuji všem rodičům (prarodičům), kteří se 
starali o dopink pro hráče. Všechno, co jste 
připravili, upekli a donesli, bylo chutné, 
dobré, prostě mňamka. Jste nejlepší!!!
Zazvonil zvonec a HRY bez HRANIC jsou 
u konce!!!   ANNA MÁLKOVÁ

Orel z Troubelic  
vyrazil do Paříže!
V minulých dnech skončily XXXIII. letní 
Olympijské hry, které hostila francouz-
ská Paříž. A francouzská metropole byla 
také cílem Orla z Troubelic, Kuby Havlíč-
ka. Kuba se však neúčastnil žádné olym-
pijské soutěže. Přesně 15. 7. totiž tento 
náš dobrodruh vyrazil sám se svým kolem 
vstříc velké výzvě. Na kole totiž chtěl do-
jet do Paříže a následně přes jižní Evropu 
a Balkán zpět k nám do Troubelic. 
I přes různé nesnáze, prasklé duše, ukra-
denou powerbanku, déšť i horko to na-
konec 24 dní od svého startu dokázal 
a dojel do Paříže!
Kubova cesta však není jen pouhým nad-
šeným bláznovstvím. Kuba své cestě totiž 
přidal jiný rozměr, jejím prostřednictvím 
a také prostřednictvím Konta bariéry chce 
pomoci Honzíkovi z Lazců u Troubelic 
a vybrat peníze na nákladné rehabilitace, 
které Honzík potřebuje.
Kubo, jsme na tebe pyšní a těšíme se, až se 
vrátíš zpátky! Hodně štěstí na cestě zpět!

MARTIN MUCKA,  
starosta jednoty Troubelice

Konec prázdnin  
ve Studenci
Poslední víkend v srpnu patří v naší pod-
krkonošské jednotě tradičně volejbalu 
a dětem. Třídenní orelský víkend jsme za-
hájili v pátek společnou mší svatou, která 
se konala od 16:00 v orlovně.

Sobota patřila již tradičně volejbalové-
mu turnaji smíšených družstev,  jehož 
26. ročníku se zúčastnilo 9 týmů. 5 druž-
stev hájilo barvy pořádajícího Orla, dal-
ší studenecký tým reprezentoval Sokol 
a po jednom týmu k nám přijeli hráči 
z Lomnice nad Popelkou, okolí Jablon-
ce nad Nisou a z Čisté u Horek. Po celo-
denním zápolení se z prvenství radovalo 
družstvo Lomnice nad Popelkou, které 
tak obhájilo loňské prvenství a v turnaji 
zvítězilo již potřetí v řadě. Na A-tým po-
řádajícího Orla zbyla bronzová medai-

le, když se před pořádající oddíl dostal 
ještě tým Balvani z Jablonce nad Nisou.
Neděle patří tradičně našim nejmen-
ším, pro které jednota pořádá každým 
rokem  dětské  soutěžní  odpoledne. 
Letos nám celý  víkend přálo počasí, 
a tak i dětské odpoledne zaznamenalo 
rekordní účast 170 dětí, které si odnes-
ly množství hodnotných cen, které do 
soutěží darovali studenečtí i přespolní 
podnikatelé. Dětské odpoledne pořá-
dáme každoročně se studeneckou far-
ností a krajskou organizací KDU. Velkou 

Pokud chcete přispět na pomoc Honzíkovi, můžete přes tento odkaz:
https://kontobariery.cz/Pribehy/Komu-muzete-pomoci/Rehabilitace-pro-Honzika
Kubovo dobrodružství můžete sledovat na jeho sociálních sítích, odkaz na jeho Facebook:
https://www.facebook.com/kubahavlas.havlicek
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někteří poutníci přijeli na kole. Akce se 
zúčastnilo asi 100 poutníků. 

JAROSLAV VÍTEK, starosta

Volejbalový turnaj 
Blansko 
V neděli  1.9.2024  se na Orlu Blansko 
uskutečnil již 6. ročník volejbalového tur-
naje pro neregistrované hráče. Do turnaje 
se přihlásilo 9 týmů a rozděleny byly do 
dvou skupin. Počasí letos vyšlo nádherné, 
i když turnaj provázely tropické teploty. 
Hráči ovšem nasadili sluneční brýle a pus-
tili se do hry o postup ze skupiny.
Na třetím místě se umístil tým Makeba, na 
druhém místě PRD a KAK a šampiónem le-
tošního ročníku se stal tým Last minit.
Děkujeme moc všem zúčastněným tý- 
mům i fandícímu publiku a těšíme na vi-
děnou další rok.

SEDLÁK PETR, starosta
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kám a babičkám popřáli na úvod Fran-
tišek Hasoň za KDU-ČSL, europoslanec 
Tomáš Zdechovský. Akci uváděla sená-
torka a členka naší jednoty Ing. Jaromíra 
Vítková.
V bohatém programu vystoupila Taneční 
skupina Srdíčko, děti z MŠ Lidická – Skři-
vánci, hudební skupina MATETE.

Zábavné odpoledne  
pro celou rodinu

U příležitosti oslavy Mezinárodního dne 
dětí jsme společně s Mateřským centrem 
Boskovice na hřišti u orlovny uspořádali 
akci pod názvem Zábavné odpoledne pro 
celou rodinu. 
Celou akci zaštítila senátorka Jaromíra 
Vítková a generálním sponzorem akce 
byla firma ALPS Electric Czech. 
Děti se mohly vyřádit na skákacím hradě, 
v rámci tvořivých dílniček vyrobit zajímavé 
předměty, namalovat strom, vystřihnout 
třepetalky nebo vyrobit větrník.
Pro hladové byly zajištěny párky v rohlíku 
nebo francouzské palačinky s nutelou.
Akce byla doplněna kulturním vystoupe-
ním, o které se postarala hudební skupina 
Pytel blech. 

Pochod pátera Ševčíka

V neděli dne 4. 8. 2024 jsme uspořádali 
již 20. ročník pochodu Po stopách páte-
ra Vincence Ševčíka. U této příležitosti 
se v 15:00 konala u kaple sv. Otýlie slav-
nostní mše svatá. Pochod vedl z Boskovic 
po zelené turistické značce, mimořádně 
byl pro starší poutníky zajištěn autobus, 

podporu máme pro všechny akce, které 
pořádáme, také od obce Studenec, kte-
ré patří velký dík.
S orelským pozdravem Zdař Bůh za jed-
notu Orla ve Studenci

VáclaV Urban, starosta

Aktivity Orla jednoty 
Boskovice
Zástupci Orla se zúčastnili oslav  
Dne vítězství
Ve středu 8. května se u památníku na 
ulici Hybešova konal pietní akt k připo-
mínce 79 let od ukončení 2. světové vál-
ky v Evropě. Této akce se zúčastnili také 
starosta Orla jednoty Boskovice Jaroslav 
Vítek, senátorka Jaromíra Vítková a Mi-
chal Knödl.

ŘÍJEN 
 5. října  Horská kola Drnovice-Ploština

 13. října Svatováclavská réva

 19. října  Pohár kardinála Berana (finále)

 26.–30. října  Turistický pobyt pro rodiny  
s dětmi – podzimní prázdniny

 28. října  Vznik samostatného  
Československa – pietní akt

    Sportovně vzdělávací setkání seniorů

LISTOPAD
  16. listopadu Badminton Polná
 17. listopadu  Den boje za svobodu  

a demokracii – pietní akt
 17. listopadu  Ústřední turnaj  

ve STIGA hokeji
 22.–24. listopadu  Divadelní přehlídka  

v Boleradicích
   Víkend pro mládež

KALENDÁŘ ÚSTŘEDNÍCH AKCÍ 2024

Oslava svátku matek

Jako každý rok, tak i letos jsme uspořá-
dali oslavu svátku matek s názvem Přá-
ní k svátku nejen maminkám. Oslava se 
konala na orlovně v Boskovicích. Mamin-
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Kulturní rada Orla, ve spolupráci s Ústředím Orla, pořádá, 
v návaznosti na historii folklorních festivalů a orelských tradic

Orelský folklorní festival v Lomnici u Tišnova
v sobotu 14. 6. 2025 od 14.00 hodin.

Zveme všechny orelské dětské i dospělé folklorní soubory  
a skupiny k účasti. Přibližná délka vystoupení jednoho souboru  
je 20 min.

Prosíme jednoty, které mají o účast na vystoupení zájem,  
aby zaslaly na kr@orel.cz nebo na ustredi@orel.cz do 30. 4. 2025  
informaci 
    •   název souboru a název programu 
    •   věková kategorie
    •   počet vystupujících
    •   kontakt na vedoucí souboru 
    •   technické požadavky. 

Následně Vás budeme informovat o dalších podrobnostech. 
Děkujeme a těšíme se na setkání s Vámi na Orelském folklorním  
festivalu!

  Za Kulturní radu Orla
Oldřich Gardáš, předseda

Hana Fučíková a Radek Mezuláník, garanti akce 
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ORELSKÁ
BĚŽECKÁ LIGA

Přijďte si s námi zaběhat!

14. 9.  Velká cena města Holíča
15. 9.  Běh na Petřín
21. 9.  Kros po lyžařských tratích
22. 9. Burčáková šestka
28. 9. Svatováclavský běh
6. 10.  Roštejnské stráně
19. 10. Krumlovský běh
9. 11.   Běh Dlouhými záhony
16. 11.  Běh P. Kosmáka

www.orel.cz





Svatováclavská réva
33. ročník

Ústřední soutěž v přednesu křesťanské umělecké poezie a prózy
Memoriál Bohumila Matuly

 sobota 12. října 2024 
v 10.00 hod. 

Katolický dům Lubina
Podmínky soutěže:
Soutěž probíhá ve čtyřech kategoriích:
I. kategorie:  do 9 let
II. kategorie:  10 – 13 let
III. kategorie:  14 – 17 let
IV. kategorie:  18 a více let

Směrodatný pro zařazení do kategorie je věk k datu  
31. 12. 2024. Maximální délka příspěvku: 4 minuty. Před-
pokládá se recitace zpaměti. Vystoupení jednotlivých 
účastníků hodnotí odborná porota; hodnotí se výběr 
soutěžního textu, podání a celkový dojem soutěžícího. 
Soutěže se mohou zúčastnit členové i nečlenové Orla.
Uzávěrka přihlášek 27. 9. 2024
Bližší informace a přihláška na stránkách 
www.soutez-reva.katolicky-dum-lubina.cz, 
nebo e-mailu svatovaclavska.reva@seznam.cz. 
Možnost účasti na mši sv. v místním kostele sv. Václava 
v 8.45 hod. (vzdálenost kostela od Katolického domu je 
asi 5 min. pěšky). 
Současně s přihláškou zašlete soutěžní text (pro nápovědu 
a pro možnost následného zveřejnění soutěžních textů); 
text lze předat i osobně v den soutěže při registraci.
Dotazy: mobil 605 820 718
Možnost odvozu a dovozu na autobus a vlak (nejbližší 
vlaková zastávka Kopřivnice zastávka). Požadavky na  
odvoz / dovoz na tel. čísle 732 258 010 (Petr Matula).
 
 Pořádá Kulturní rada Orla a Jednota Lubina
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Uzávěrka příštího čísla je 20. listopadu 2024
Všechny naše akce najdete na FB a Instagramu Orla. 
Fotografie byly použity se svolením autorů fotografií.Foto: M. Macková

 V příštím čísle najdete: 

•  1. ročník Orelského běhu  
okolo vlasti

• Svatováclavská réva
• Setkání rodin

…. a další zajímavé akce z jednot 


